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- Avtomobilske sedežne prevleke - Kaširanje tekstilij

- Avtomobilski sklopi
- Kalupirane in rezane 

poliuretanske pene

- Plastični deli

i Zaščita

■ Delovna poklicna 
in image oblačila

■ Specialna delovna oblačila 
- Delovne rokavice

Les

• Razrez hlodovine, sušenje lesa
• Notranja vrata in podboji 
Iverne plošče

_*_
- Sukanci in trakovi

- Logistična dejavnost

• Kovine

■ Industrijski noži
■ Orodja za predelavo lesa 
• Izdelki iz karbidnih trdin

Gradnje

- Infrastruktura (predori, ceste, mostovi)
- Polizdelki (beton, tlakovci, zidaki, robniki)
- Visoke gradnje
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PREPIH_____________________
KANDIDATI SE PREDSTAVIJO

DELO, 18. JUNIJA 2002 :

“Pričakujemo živahno, korektno in kulturno 
predvolilno kampanjo... “

MOJ, TVOJ, NAŠ KANDIDAT
“Korošci smo zmiraj za mušter bili" je le en verz v Kamnikovi pesmi. Radi jo poslušamo, 
še rajši bi to uresničevali. Pa nam ne uspeva najbolje. Samo pogled na listo predsedniških 
kandidatov zadošča za pomislek, da smo Korošci v tej domovini zapostavljeni. Skoraj tako 
kot bratje preko meje. V medijih pogrešamo naše uspešneže, da bi se z njimi postavljali 
in jih kandidirali. Dovolj jih bo za svetnike in župane, za njih se bojo sosedje in prijatelji že 
pravočasno zavzeli in jih podprli. Pogrešam pa med nami primernega kandidata za 
predsednika. Takega, da bi ustrezal tudi Koroški regiji.

Zgodovina se ponavlja. Politične kuhinje že cmarijo. Če bo Janez odšel in ga bo Tone 
nasledil, bo kontinuiteta zagotovljena. Nekaterim bi to ugajalo, drugi pa se bojijo lega
lizacije Roparske vlade. Ko bi si vsaj priimek spremenil, da bi potolažili nezaupljive!

Še je čas, da Korošci posežemo v zakulisje s svojim kandidatom. Vendar ne predlagajte 
novinarja, je že bil tepen. Tudi pisatelja nikar, mora plačati odškodnino junaku iz romana, 
ki seje prepoznal. Tudi sodnika je nerodno predlagati, ima preveč zaostankov med spisi.

Direktorji pa tako znajo poskrbeti za svoje interese, da ne rabijo publicitete.

Bomo znali najti svojega kandidata? Če nimamo moškega, pa iščimo med ženskami. Takih, 
ki se borijo za ljubi kruhek in ne obupajo, imamo dovolj. Njim bi kampanja koristila vsaj 
med predvolilnim bojem.

TIK

Kdor umuje, beseduje..
NIKO!
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aktualno PREPIH
Ob prazniku Mestne občine Slovenj Gradec
DELOVNO IN S POGLEDOM NAPREJ

Mestna občina Slovenj Gradec je bila v preteklih desetletjih gotovo najbolj 
razvijajoča se koroška občina. Ne le na gospodarskem temveč tudi na drugih 
področjih, ki jih v veliki meri kroji uspešna občinska politika. O teh prizadeva
njih in o načrtih za naprej smo se pred septembrskim občinskim praznikom 
pogovarjali z županom Mestne občine Slovenj Gradec, Janezom Komljancem.

Gospod Komljanec, pod vašim vodstvom je 
občina Slovenj Gradec dosegla vidne uspe
he na vseh razvojnih področjih. Nam lahko 
zaupate, kaj je botrovalo tako uspešnemu 
delu?

Raje kot oziranju nazaj bi se posvetil pogle
du naprej, kajti kljub temu, da smo v občini 
lahko zadovoljni z doseženim, nas čaka še 
veliko dela, predvsem pri uresničitvi že zas
tavljenih projektov, ki jih ni malo. Pri tem 
računam na podporo utečenega tima na 
občinski upravi, ki je že do sedaj pokazal 
veliko mero uspešnosti pri svojem delu.

Pa ni morda prišlo do zasičenosti pred 
iztekom sedanjega mandata župana in 
mestnega sveta?

Nasprotno. Tudi v tem letu izvajamo vrsto 
programov in projektov na vseh področjih, 
ki so pomembni tako za razvoj občine kot 
tudi za razreševanje problemov 
posameznikov v okolju. Seveda pa je 
reševanje teh problemov pogojeno z 
obsegom finančnih sredstev, s katerimi 
občina razpolaga, zato so potrebne prio
ritete. Hkrati se tudi spreminja pristop k 
reševanju problemov. Vstopanje v Evropsko 
unijo nam narekuje nova pravila in stan
darde, še posebej na področju ekologije 
(ravnanje z odpadki, čiščenje voda, druge 
emisije v okolje...); od tod tudi potreba, da 
se posamezni problemi rešujejo na regio
nalni ravni in prepričan sem, da bomo 
uspešni.

Kateri so torej tisti projekti, ki jih je v 
občini treba dokončati ali so že v teku?

Na občinski ravni se prav v tem času ukvar
jamo z vrsto problemov. Vseh na tem mestu 
ni mogoče našteti. Na cestnem področju, ki 
je zaradi nenavadne poseljenosti naših hri
bovskih predelov še toliko težji, v tem letu 
obnavljamo in posodabljamo naslednje 
odseke: Vrhe - Sv. Neža, Podgorje - Razbor, 
Dvorska vas, Rahtel, Gradišče - Papež, 
Lovrenc - Ribič, pločnik Pameče (občinski 
projekt). V jesenskem delu pa se bodo 
nadaljevala dela na odsekih: pločnik Murko 
- Troblje (ta del gradi država, občina pa ga

sofinancira) in cestni odseki: Raduše - 
Bošnik, Sele - Lovska koča podgorje, 
Šmartno - Homec, pločnik Turiška vas, 
posodobili oz. preplastili pa bomo nekaj 
dotrajanih cestišč v vrednosti 15 milijonov 
tolarjev.

Vemo, da v Slovenj Gradcu že vrsto let 
delate na programu oskrbe z vodo. Ali ta 
projekt že kaže zaključne rezultate?

Program oskrbe s pitno vodo se izvaja v 
fazah. Tako v tem letu nadaljujemo z izgrad
njo druge faze vodovoda v Selah - Vrhah. 
Pripravljena pa je tudi že dokumentacija za 
možnost izgradnje vodovoda v Radušah. 
Teče tudi projekt zamenjave 14 km 
vodovodnih salonitnih cevi, ki so dotrajane 
in povzročajo veliko okvar. Projekt je 
zahteven, saj je velik del dotrajanega 
omrežja prav na območju mestnega jedra in 
okolice, vsak tak poseg pa terja sočasno 
obnovo in dograditev ostale infrastrukture v 
mestu (kanalizacija, plin, kabelska, tele
fonija...). Tudi za ta projekt bomo poskušali 
pridobiti dodatna sredstva evropskih struk
turnih skladov.

Pravite, da zamenjave vodovodnih cevi ni 
mogoče izvajati ločeno od drugih podzem
nih del v mestu. S kakšnim tempom se bo 
prenova nadaljevala?

Prenova mestnega jedra se bo nadaljevala 
z obnovo Meškove ulice, Gosposvetske 
ceste, Trga svobode, za kar že pripravljamo 
ustrezno dokumentacijo. Prav tako bomo 
nadaljevali prenovo stanovanjsko 
poslovnih objektov v lasti Mestne občine 
Slovenj Gradec v mestnem jedru.

Kaj pa investicije izven mestnega jedra?

Prav te dni začenjamo z izgradnjo kana
lizacijskega sistema in čistilne naprave. 
Projekt, na katerega smo se pripravljali kar 
nekaj let, je tako tehnično kot finančno 
izredno zahteven (zajema izgradnjo več kot 
25 km kanalizacijskega omrežja in izgradnjo 
centralne čistilne naprave, v skupni vred
nosti več kot 6 milijonov EVROV). Na med
narodnem razpisu smo uspeli pridobiti 50%

nepovratnih sredstev iz evropskega struk
turnega sklada, kar bo omogočilo, da bomo 
projekt v celoti zaključili.

V centru prenavljate objekte, ki pa najbrž 
niso socialno naravnani. Kako kaže s pro
gramom izgradnje neprofitnih in socialnih 
stanovanj?

V soseski Polje gradimo skupaj s 
Stanovanjskim skladom RS blok, v katerem 
bo 19 socialnih in neprofitnih stanovanj, 
kar bo ublažilo problematiko na tem 
področju. Stanovanja bodo predvidoma 
vseljiva v začetku naslednjega leta.

Poleg komunalne in stanovanjske politike 
so najbrž velike naloge občine tudi na 
področju družbenih dejavnosti?

Področje družbenih dejavnosti je izjemno 
kompleksno in zahtevno, tako po potrebnih 
sredstvih za izvajanje programov kot tudi po 
potrebnih investicijah. Na področju šolstva 
dokončujemo investicijo Prve osnovne šole 
na Štibuhu, v tem letu naj bi preuredili še 
podružnično šolo v Šmiklavžu za devetletno 
osnovno šolo. V pripravi pa so projekti za 
obnovo in dograditev Osnovne šole v 
Šmartnem, investicija bo stekla drugo leto.

Ne le šolstvo, tudi drugi družbeni vidiki so 
potrebni posebne pozornosti.

Drži. Še posebej pomembno se mi zdi dejst
vo, da smo uspeli dokončati izgradnjo prve 
faze Mladinskega centra Slovenj Gradec, ki 
bo omogočil mladim izvajanje njihovih pro
gramov. Mladinski center bomo predali v 
uporabo v mesecu septembru (prva faza), 
nadaljevali pa bomo z izgradnjo druge faze, 
za katero je sredstva zagotovilo ministrstvo. 
Nadaljujemo tudi s prenovo igrišč. V 
naslednjem mesecu bo v Mercatorjevi akci
ji “Obnovimo igrišča” z igrali dopolnjeno 
igrišče na Maistrovi ulici.

Slovenjgradčani ste znani po tem, da 
uspešno usklajujete dolgoročne prostorske 
plane in s konkretizacijo projektov za njiho
vo uresničitev pridobite tudi sredstva iz 
drugih virov. Je kaj novega na tem področju?
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PREPIH aktualno
Veliko aktivnosti poteka prav vtem času pri 
pripravi prostorih dokumentov, kot so Stari 
trg (nad industrijsko cono), sušilnica ob 
Podgorski cesti, novelacija S-8, "Južni 
vstop” (ob obvoznici), starotrška cesta s 
priključkom na cesto Slovenj Gradec - Sele 
(pri Colatiu), industrijska cona Pameče, in 
še nekaterih drugih, ki bodo v naslednjem 
obdobju pomembni za izvajanje razvojnih 
projektov v občini. V tej zvezi se pripravlja 
še projektna dokumentacija za severno 
obvoznico in mrežo kolesarskih poti in 
pločnikov. Tako kot bomo končno le zgradil 
pločnik do Pameč, želimo tudi nadaljevati z 
izgradnjo pločnika in kolesarske steze do 
odseka za Raduše. S tem v zvezi priprav
ljamo skupaj z državo dokumentacijo za 
prenovo Podgorske ceste, ki bi se naj 
zgradila sočasno z izgradnjo kanaliza

cijskega kolektorja v sklopu čistilne naprave 
Slovenj Gradec.

V preteklem obdobju je bilo opazno, da ste 
tudi na regionalni ravni dajali največ spod
bud za skupen nastop koroških občin. 
Menite, da so premiki pri tem pozitivni?

Vse več je zavedanja, da lahko nekatere 
skupne probleme pokrajine rešimo le z 
enotnim nastopom in s skupnimi projekti. 
Pozitivno je, da smo v tem letu uspeli 
združiti moči in ustanoviti skupni regionalni 
instituciji Koroški pokrajinski muzej (ki 
združuje bivša muzeja v Slovenj Gradcu in 
na Ravnah na Koroškem) ter Koroško galer
ijo likovnih umetnosti. Pred vrati pa so že 
drugi skupni projekti, kot npr. področje rav
nanja z odpadki in regionalni prostorski

PRIREDITVE V MESTNI OBČINI SLOVENJ GRADEC
SEPTEMBER 2002
06.09.2002 - ob 19.00 uri igra KD Šmiklavž - Tašča, 
tašče, taščice, pred graščino Rotentrun, Šolska ulica 5, 
Slovenj Gradec

13.09.2002 - ob 18.00 uri - otvoritev razstave umet
nikov iz štirih mest (Slovenj Gradec/Slovenija, 
Wolfsberg/Avstrija, Varpalota/Madžarska, Fermo/ltalija) 
Razstava nosi naslov: “Four cities - build bridges" 
Galerija likovnih umetnosti Slovenj Gradec 
Razstava bo na ogled do 13.10.

Od 16.09.2002 do 22.09.2002 - EVROPSKI 
DAN BREZ AVTOMOBILA IN EVROPSKI TEDEN 
MOBILNOSTI

• 14.09.2002 - Dan kolesarjenja:
S kolesom okoli Uršlje gore.

• 20.09.2002 - Dan živih ulic/zelenih poti:
Poulično gledališče z lutkovno predstavo, likovna 
delavnica, Eko-šola Šmartno s predstavitvijo Eko-pro- 
grama, preizkus “zaletavčka”.

• 22.09.2002 - Mednarodni dan brez avtomobila - V
mestu brez avtomobila: Tekmovanje na rolerjih - para
lelni slalom, tekmovanje v ulični košarki, bolšji sejem 
rabljene kolesarske opreme, testne vožnje z vrhunskimi 
gorskimi in ostalimi kolesi, krožna vožnja s kočijo, relly 
oldtimerjev, predstavitev urgentnega reševalnega vozi
la.

plan.

Bi želeli ob tej priložnosti še kaj sporočiti 
vašim občanom?

Predvsem bi jim želel čestitati ob prazniku, 
ki je praznik nas vseh, in jih povabiti na 
prireditve v okviru našega septembrskega 
praznovanja. Izraziti želim prepričanje, da 
bomo s skupnimi prizadevanji kos vsem 
težavam. Zavedati pa se moramo, da vsega 
ni mogoče narediti naenkrat in da imajo 
prednost projekti, ki prinašajo največ skup
nemu razvoju in ki povečujejo potencialne 
možnosti hitrejšega napredka na vseh 
področjih našega dela in življenja. Za 
prispevek in pomoč pri doseganju teh ciljev 
se vsem občanom iskreno zahvaljujem.

-vik

Vse prireditve se bodo odvijale na Glavnem trgu v 
Slovenj Gradcu. V času prireditev bodo občasne 
popolne zapore za ves promet.

19.09.2002 - ob 18.00 uri - Svečana seja sveta 
Mestne občine Slovenj Gradec, Galerija likovnih umet
nosti Slovenj Gradec

20.09.2002 - ob 20.00 uri - slavnostni koncert ob 25- 
letnici Slovenjegraškega okteta Lesna, Športna dvo
rana Slovenj Gradec

20.09.2002 - ob 16.00 uri - otvoritev I. faze 
Mladinskega centra Slovenj Gradec

25.09.2002 - ob 19.30 uri Glasbeni september 02 - 
Wolfov glasbeni abonma, mednarodni komorni festi
val, Cerkev sv. Elizabete

Energetika Ravne:
Petrol z velikimi načrti

Energetsko gospodarstvo je v zadnjem času 
tudi pri nas doživelo velike spremembe. Na 
to vplivajo predvsem najrazličnejši procesi 
povezovanja, s ciljem obvladovanja stroš
kov za energijo, povečevanja zanesljivosti in 
stabilnosti ter zagotavljanja dolgoročne 
tržne konkurenčnosti.
V te nove pogoje delovanja energetskega 
trga vstopa Energetika Ravne, podjetje za 
proizvodnjo in distribucijo energetskih medi
jev, d.o.o. z novim lastnikom, slovensko 
družbo Petrol, ki je predvidel tudi znatna 
finančna sredstva za nove investicije. S

strategijo razvoja v naslednjih letih bo po 
besedah predsednika uprave, g. Janeza 
Lotriča, Petrol prerasel iz slovenske naftne 
družbe v energetsko družbo. Take napovedi 
je g. Lotrič potrdil tudi na tiskovni konferen
ci sredi julija v upravni zgradbi železarne 
Ravne. S svojo razvojno strategijo name
ravajo izkoristiti lokalne prednosti ter posta
ti nosilec energetskega razvoja v vzhodnem 
delu Slovenije, svojim odjemalcem pa zago
toviti dolgoročno tržno konkurenčne cene. 
Nezanemarljive naj bi bile tudi možnosti za 
zaposlitev izobraženega kadra na Koro
škem.
Direktorica Energetike Ravne Mojca Kert 
Kos je povedala, da je v ožjem prostoru za
nimiv predvsem trakt Slovenj Gradec - 
Mežica, kjer se bo podjetje potegovalo za 
pridobitev koncesij za oskrbo z energijo. 
Petrol je že aktiven člen v konzorciju za 
izgradnjo čistilne naprave za Ravne in 
Prevalje in se vkljaplja v energetske oskrbe 
Mežiške doline. Predvidena vlaganja v pri
dobitev koncesij za distribucijo plina in 
toplotne energije ter rezervirana sredstva 
za obnovo in razvoj daljinskih energetskih

sistemov bodo ob upoštevanju lokalnih 
prednosti v občinah Mežiške doline, ki so 
geografsko povezane z gospodarsko 
zaokroženim območjem železarne Ravne, 
porabnikom zagotavljala nižjo ceno storitev 
za oskrbo z energijo ter večjo zanesljivost in 
stabilnost na temeljih stroškovnih in 
časovnih prihrankov, udobnosti, varnosti in 
okoljske sprejemljivosti.
Glede zanimanja za nakup največje 
ravenske družbe Metal je g. Lotrič dejal, da 
so zainteresirani za trajno prisotnost v 
kraju, zato je v njihovem interesu tudi razvoj 
železarskih družb. Ne želijo biti večinski 
lastnik Metale, temveč solastnik, ki bo s 
svojim znanjem prispeval k uspešnemu 
poslovanju in nadaljnjemu razvoju družbe. 
Predsednik uprave Petrola je izrazil upanje, 
da bodo pri svojih prizadevanjih za celovito 
prisotnost na Koroškem uspeli najti skupen 
jezik z lokalnimi skupnostmi. V ta okvir je 
sodil tudi njegov nedavni obisk v ravenski 
občinski zgradbi, kjer je ponovno predstavil 
razvojno naravnanost Petrola in Energetike 
v skladu z interesi občin Mežiške doline.

-vik
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v sliki PREPIH

KOROŠKA V SLIKI

V cerkvi sv. Vida je s svojim letnim koncertom, že petim po vrsti, 
nastopil Salonski orkester Kograd IGEM Dravograd. Predstavili so 
svoj nov repertoar. Skozi priredbe klasike iščejo nekaj več: 
dinamiko muziciranja in usklajenega igranja. V Dravogradu so odi
grali že svoj peti letni koncert, za katerega posebej je izpod pere
sa člana orkestra Tomaža Kolarja nastala skladba 'Prebujanje', v 
kateri se prepletajo elementi klasične in filmske glasbe.

Posnetek -ap

Na Muti so tudi letos dobili novo knjigo. Tokrat je na mizi zares 
samostojno delo, tako bi lahko zapisali prvenec dela izpod pere
sa poznanega kronista, opazovalca in zapisovalca raznih običajev 
in dogodkov, Ludvika Morija s Pernic. Ob pomoči in urednikovanju 
duhovnika Igorja Glasenčnika in drugih, ki jih pri rojevanju knjige 
ni malo, je uspel izdati na skoraj štiristo straneh zbirko svojih 
prispevkov, ki so nastajali trideset ali celo nekaj več let.

Posnetek Franc Jurač

Slovenjgraška izdelovalca nakita iz 
paua školjke Simona Kokot in Janko 
Klančnik razstavljata svoje izdelke 
tudi v Ljubljani. Z razstavo v pros
torni trgovini Kamen želita poudariti 
intimno srečanje z novozelandsko 
školjko Petrovo uho. Pogled nanjo od 
blizu gledalca nagovarja, da si vzame 
čas in opazuje živost in globino barv. 
V koščku školjke bo našel celo 
vesolje sijočih barvnih kombinacij, ki 
se izgubljajo v plasteh školjčne 
lupine, zato je tudi naslov njunega 
projekta “Vesolje v školjki”.

Posnetek Primož Juvan

Na Dobrovi pri Dravogradu 
stoji kip angela, ki z roko 
kaže k romarski cerkvi sv. 
Križa in vabi ljudi k obisku 
svetišča in molitvi. Zob 
časa je kip že precej 
načel, zato so črneški 
župnik Franček Kraner in 
domačini začeli razmišljati 
o strokovni obnovi. Njim in 
nekaterim sponzorjem gre 
zasluga, da se je v 
letošnjem poletju to tudi 
zgodilo.

Posnetek Franci Kotnik

Ribičija, predvsem pa prijetno družinsko srečanje, kanček tek
movalnega adrenalina, vsaj en prijeten dan sproščenega dihanja v 
naravi in še veliko dobre volje - to je "Migličijada.” Že tretje leto 
zapored se dobivajo, vsi ali vsaj večina iz rodbine Migličevih. 
Vsako leto tudi dokažejo, kdo v rodbini je najboljši ribič. Ribič, 
tisti ta pravi, z dooolgimi in teeežkimi ribami, pa je bil menda 
samo njihov dobri dedek. Tudi letos se jih je ob jezeru na Gornji 
Vižingi zbralo lepo število - torej še ena prava “Migličijada.”

Posnetek Kristl Vaiti

Kulturno društvo Pameče-Troblje je v cerkvi sv. Ane nad 
Pamečami v okviru letošnje lepe nedelje pripravilo koncert “Z ljud
sko pesmijo okoli Pohorja”, v katerem so sodelovali Tine Lesjak 
in pevci s Pohorja, kvartet Domači spev Hotinja vas, 
TercetDDomima z Marjano Marinšek, oktet Dolič na (posnetku), 
Postavkova dekleta, Ljudski pevci Turističnega društva Vitomerci, 
Šmiklavška dekleta in pevsko društvo Gozdar iz Lovrenca na 
Pohorju. Zapeli so po štiri stare ljudske pesmi, ki sojih nekoč
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prepevali na Pohorju in pod njim. Med koncertom je Marjan 
Pungartnik pripovedoval odlomke iz svojih povesti s Pohorja.

Posnetek Franc Jurač

Poleti so delavci v črneški cerkvi 
položili nov kamniti pod v župnijski 
cerkvi v Črnečah in uredili tudi talno 
ogrevanje, s čemer je cerkev še prido
bila na svoji lepoti in privlačnosti. 
Obnovitvena dela je konec julija 
blagoslovil dr. Jože Goličnik.

Posnetek Franci Kotnik

Slovenjgraški gasilci so skoraj neopazno dodali svojemu mestu 
lepo zanimivost. Na poseben podstavek ob domu so postavili eno 
od starejših gasilnih črpalk, jo lepo restavrirali in zavarovali. Malo 
je baje takšnih posebnih lepotic izpred dobrega stoletja. Izdelovali 
sojih na takratnem cesarskem Dunaju in so bile v svojem času 
višek sodobnega gašenja. Če so bili vprežen! iskri konji, je bila to 
strašansko hitra gasilna sila svojega časa. Danes se stara gospa 
ogleduje v ogledalu sodobne tehnike.

Posnetek Kristl Vaiti

Društvo kmetic Dravograd je letos že osmič pripravilo srečanje 
kmečkih družin občine Dravograd v Trbonjah. Ob veselem 
druženju, na katerem radi pozabijo na delo in težave na kmetiji, 
so pripravili tudi razne zabavne igre, na katerih so prikazali dela, 
ki sojih nekoč opravljali na kmetijah. Nad vse zanimiva je bila 
steleraja, kleščenje in sekanje stelje, (na posnetku). Orodja, s 
katerim se klestili in sekali “vinjek" in “račun”, pa niso preveč

štedili, saj vedo, da imajo kar v vasi svojega trbonjskega kovača, 
edinega, ki je še šel po poti kovaštva po svojem očetu in jim 
morebitni lom kar hitro popravi.

Posnetek Franc Jurač

Tako strahovitih nalivov kot letos ljudje tudi na območju Koroške 
ne pomnijo. Neurja so delala škodo tako v Mežiški, kot v 
Mislinjski in Dravski dolini. Tudi najmanjši potoki v takih nalivih v 
kratkem času narastejo do neverjetnih deročih količin vode, ki 
rušijo vse pred sabo. To je bilo najbolj očitno na cesti med 
Gornjim Kozjim vrhom in Selnico, od koder je tudi posnetek. Ni 
bilo časa niti za umik avtomobilov. Pred takšnim hrumenjem vode 
človek lahko samo še beži.

Posnetek Kristl Vaiti

V občini Mislinja dobro 
skrbijo za vodovodno 
omrežje. S preskrbo 
vode za zadostili 
Zvaršem nad Mislinjo, 
kjer so imeli občani z 
vodooskrbo doslej 
največje težave. 
Vodovod so zgradili tudi 
v druge zaselke, prav v 
teh dneh pa urejujejo 
vododovdno zajetje za 
Gornji Dolič (na sliki). Z 
dodatnim virom vode 
bodo pridobili zadostno 
količino zdrave pitne 
vode.

Posnetek Franc Jurač
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47. turistični teden v Črni na 
Koroškem je pomenil nadaljevanje 
tradicije, na katero so Črnjani še 
posebej ponosni. Ob vrsti že znanih 
prireditev so letos uvedli nekatere 
novosti, ki sojih obiskovalci zelo 
lepo sprejeli. Tudi sejem je bil letos 
obiskan kot še nikoli, zadovoljni so 
morali biti tudi sejmarji. Naši 
fotografiji pa sta z Gozdarskega 
dneva, ko seje osem ekip pomerilo 
v gozdarskih veščinah. Slavila je 
ekipa iz Ljubna ob Savinji, od koder 
je tudi zmagovalec med posamezniki, 
Andrej Sovar, pred fotografski aparat 
pa so postavili fantje iz Mislinje.

Posnetka Franc Jurač

Srečanje motoristov ob Ivarčkem jezeru pod Uršljo goro je postalo 
znano daleč naokoli. Vsako leto je tudi vse več ponosnih motoris
tov s pološčenimi jeklenimi konjički, ki sojih hodili pridno 
občudovat radovedneži od blizu in daleč.

Posnetek: dj

Ob 400 letnici posvetitve cerkve sv. Uršule na Uršlji gori je v tej 
najvišje stoječi cerkvi na Slovenskem vodil svečano bogoslužje 
ljubljanski nadškof dr. Franc Rode. Prek tisoč ljudi se zbralo na 
Gori in se poklonilo sakralnemu spomeniku, gotski cerkvi, ki sojo 
zgradili domači kmetje, posvetil pa jo je takratni nadškof Tomaž 
Hren. Ob obletnici je bilo med obiskovalci prijetno vzdušje, h 
kateremu je prispeval tudi kulturni program, ki gaje povezoval

Gospodarstvo:
Povezovanje - izziv in 
priložnost za koroška 
podjetja

Mala in srednja podjetja so zaradi svoje majhnosti na globalnem 
trgu zelo izpostavljena; predvsem pa se mnoga izmed njih sploh ne 
razvijejo do stopnje, ko lahko oz. morajo vstopiti na globalni trg. Da 
zmanjšajo tveganost poslovanja, se medsebojno povezujejo in 
posledično specializirajo na izvajanje le posameznih funkcij v 
proizvodnem procesu.

Povezave kar tako pa nimajo smisla. Uspešna podjetja se povezu
jejo z geografsko bližnjimi podjetji v sorodnih, komplementarnih 
panogah. Nujni pogoj za uspeh povezovanja je sprememba misel
nosti, predvsem podjetnikov/lastnikov podjetij in tudi zaposlenih iz 
individualne (osredotočenost na lastno podjetje) v kolektivno, tim
sko (osredotočenost na grozd, skupino povezanih podjetji).
Koristi povezovanja podjetij v razne formalne in neformalne struk
ture so velike. Z njimi podjetja pridobijo tehnologije in proizvodne 
sposobnosti, dostop na prej zaprte ali težko dostopne trge, 
zmanjšanje splošnega, finančnega in političnega tveganja, povečajo 
si konkurenčno sposobnost, izboljšajo organizacijske sposobnosti 
ter pridobijo nove tržne povezave.
V tujini so se v letih uveljavili različni koncepti formalnega in nefor
malnega povezovanja podjetij: industrijska okrožja (distrikti), "groz
di’’ (clusth) podjetij, podjetniške mreže, partnerstva, a jih ne kaže 
zgolj “presaditi” v drugo okolje in pričakovati enake uspehe pri 
razvoju podjetništva in regije.

Združevanje v grozde je značilno za veliko področij in dežel. V t.i. 
"italijanskih industrijskih okrožjih” so svetovno znani uspešni groz
di malih in srednjih podjetij, ki so dosegli visoko rast in vodilna 
mesta na svetovnih trgih (npr.: usnje, tekstil, nakit, keramične 
ploščice, pohištvo, hrana,...).
Za uspeh spodbujanja razvoja povezovanja malih in srednjih podjetij 
ni dovolj zgolj pripravljenost podjetnikov, ampak tudi in predvsem 
pripravljenost in zrelost lokalnega/regionalnega okolja: podpornih 
institucij, razvojnih organizacij, lokalnih oblasti - tako pri pripravi 
politik podpore kot tudi pri zagotavljanju ustreznega prostora, 
bančnih in finančnih ustanov, svetovalcev itd.
Neformalne povezave majhnih podjetij so prisotne tudi na 
Koroškem; v zadnjem času opažamo predvsem razvoj t.i. obrtno- 
storitvenih neformalnih povezav med podjetniki na področju grad
beništva, strojništva itd.

V Podjetniškem centru Slovenj Gradec smo navezali stike s formal
no povezano skupino podjetij iz Labotske doline v Avstriji (St. 
Andrà). V skupini deluje 12 podjetij s področij, ki povezana “pokri
jejo” kot storitev na ključ izgradnjo nove hiše, stavbe ali adaptacijo 
obstoječe. Največje prednosti, ki jih v skupino vključena podjetja 
vidijo, so večje možnosti pridobitve posla (kupec se pogovarja zgolj 
z vodjem skupine, ki nato uskladi delo posameznih podjetij). 
Njihove izkušnje pri vzpostavljanju formalnih povezav med podjetji 
ter delovanju skupine želimo predstaviti zainteresiranim podjet
nikom na Koroškem. Podjetniki! V kolikor vas podobno povezovan
je zanima, želite izmenjati izkušnje, se oglasite na sedežu podjet
niškega centra na Meškovi 21 v Slovenj Gradcu, tel.: 88 42 927, 
e-pošta: pcsg@siol.net.

Katarina Žagar

8



PREPIH prepih

S;i

il

IS
to >u

°̂ 03 75
^ T3 O 
O N -O

H3 03
w cn n

2 É.

g-s s 
-8-kp

."go.

-g o >S s. s

S -B
TO N

S ? s
g <u 4
o- ar £ 
S o 2

IIIr- OJ =5«II
Q_ t KI

T3 Q. UJ
U O^ -D D

o> c O»
— 4-* irr'<T3 OJ oj
'rn ^ ^
-O S! >
5 OJ Noi y ■-o c 3>«/> ro cTJ > O
> 2 'S11?D CU

S gc > .v
iž? š CL

.

17, fa ^ I fc ^

h- g: ^3 co t p čg- 
| f J.:| f S JS > 2 s š
4^11ž 2 s s § -1
s 2 73 ! O S :2, ^ 51 •■-: fc

2 c a;
"O ^n 4: c o £ c fn > N ^ O

2
? a> n

=\1. ž ? J2 I TOItlll^

> 2 ^
| |.5 | 
o > ;g E

■R N £
ULJ

Z
< ^ o> oj ^ 1,1
9 o ^ £-J o »- o 
^ S O 7:5§ |Ss
^ ^ s
H S«l

s if
TO 2

._ !C O _Q »

•S -O N ^ R
^5 5««E > “^ TO

> Q

S 2 > 5 2-g
s-Q. to > 13

->52

U TJ
ui > 3 Si S
- ™ C ^ TO *

iP

03 03 
>

03 03 
KI N

PISI°Iniiiii
-TO 2 r5 I > ™ gTO' 2 - ^ c -

> r5 5

2 ^ s 2 S 
2 TO ._' 5 °

S

Iti I
1111
Ul J5 ? >
•3 |Ì5
TJ TOim

1 % E_ Cjlil
'S‘S g 
° S1-to c; — 
(TD czr' T3

TO § g ^ O t;
■9 o S

si A to 2 to S .TO
o o > P x: § ^o g .3, o ui 2 2 S o e-Etoo5-o'^1OuOTO^ ~.>n 

~ E ^ ^5 g-i l- 5 TO
' 2 2 TO -S o

m ^•Sl^ TO TO °
Sil s M ? TO o"

= 1E 7e11
2 2-e f TO I o

2 1 ^ TO ° II ^ ^ <u ž o.
^ E •> r e s >

^.TO 42^8 gl

" IsS.£ o 8 O - ^ ^
to - '^ ai to 2 5 _§
i5 TO 1 J, 5 5 5 £ ?5
ll¥i is ° #o-

8 Ž. a Ž Q. o

I ■- .TO 5 
1 TO 2 č' 

2 El!S| 
S; 

s 11 g
£o 2 a,i/o b TJ
0) o -o •> 
C? E N 6 
o Si g è

S TO

O s
_Q Si

1§ o ° 
s E E ^ 
o 2 2 tri 
E .§.| g
. Ij-s
ro TJ o 

P 1.1-5 S
>io| ° .U 

^ ?! #3
E Ul C TO 01S g ^ 81
S TO-g

9

iez O
U

A
M

S
A

P
Jp/



Prevent razširja ponudbo avtomobilskih 
delov

gospodarstvo PREPIH

Prevent Sarajevo d.o.o. je za eno konver
tibilno marko kupil Fabriko auto dijelova iz 
Jelaha (FAD) in se z nakupom obvezal, da 
bo v naslednjih treh letih v tovarno investi
ral okoli sedem milijonov konvertibilnih 
mark.
V FAD je trenutno 85 zaposlenih, ki letno 
sestavijo okoli 100.000 elementov avtomo
bilskih zavornih sistemov. Načrtovano je 
povečanje števila zaposlenih na 128 in 
povečanje proizvodnje na milijon delov

letno.
“Z nakupom Fabrike auto dijelova Skupina 
Prevent nadaljuje z zaokroževanjem 
proizvodnje delov za avtomobilsko industri
jo. Res je, da največji del proizvodnje za 
avtomobilsko industrijo še vedno predstavl
jajo sedežne prevleke, toda Prevent prodaja 
avtomobilski industriji še veliko več. 
Laminiramo material za prevleke, ki so 
zašite s sukanci in z vgrajenimi profili lastne 
proizvodnje; naslon za roke je v celoti

proizvod podjetij Skupine Prevent, proizva
jamo tako vse vrste filtrov in drobne izdelke 
iz gume kot tudi plastične dele za opremo 
zunanjosti in notranjosti avtomobila. 
Nenazadnje kot solastniki Volkswagna 
Sarajevo avtomobile tudi sestavljamo”, je 
poudaril Jože Kozmus, generalni direktor 
Prevent d.d. in dodal, daje pomemben del 
poslovnega načrta FAD-a vstop v avtomo
bilske tovarne kot proizvajalec zavornih sis
temov za prvo vgradnjo.

Naročila za valuk
Začetek poletja je v sicer turobno vzdušje v 
ravenski družbi STO prinesel vsaj en svetel 
žarek. Ministrstvo za obrambo je 
naročilo izdelavo 16 novih valukov za 
Slovensko vojsko. V osem bodo vgradili 
mitraljez 12 - 7 mm, v preostale pa 
avtomatski bombomet 40 mm. Večino 
valukov (12 vozil) morajo dobaviti v letu 
2003, preostale pa do februarja 2004. 
Cena enega oklepnika se giblje okoli 180 
milijonov SIT, posel pa zagotavlja delo okoli 
50 zaposlenim.

Strokovnjaki pravijo, da je valuk zelo dobro oklepno vozilo

Radlje:
VIADUKT PA KAR RASTE

Skoraj tri milijarde tolarjev bo stala rast te prve Jaze

Iz prakse vemo, da ceste na radeljskem območju nastajajo sila počasi. Še 
pomnite gradnjo na prelaz Radelj? Ampak ta viadukt vendarle počasi toda 
vztrajno raste. Z najmanj škode naravi bo premostil tisti zloglasni "grabn" 
in odpravil ubijajoče Radeljske klance. Za letos, lahko verjamemo, bodo 
končali 1.200 metrov dolgo fazo, sem štejejo tudi 165 metrov dolg viadukt. 
V višini 28 metrov se že pne med bregovoma in postaja lepa zanimivost 
gradbeništva. Na njem bosta tekla dva vozna pasova, vsak v širini nekaj 
nad tri in pol metra, in dva hodnika za pešce, vsak v le nekaj manj kot dva 
metrski širini.
Čeprav se gradbeniki vsak dan trudijo, le težko verjamemo, da bodo dela 
končana pred pozno jesenjo, ko bodo morda tu čez le speljali težki tovor
njaki in bodo na tej naši koroški magistrali le odpravili najbolj nevarno 
točko.
Pogajanja so trajala skoraj dve desetletji. Bile so različne variante: od tiste 
ob Dravi, ki bi se izognila Radljam vendar požrla preveč zemljišča in gozdov, 
do najcenejše in najkrajše tu čez polje. Ta najcenejša pa je ob denaciona
lizaciji in drugih priložnostih postala strašno draga, saj po predvidevanjih 
cena raste na blizu pet milijardam tolarjev. k. vaiti
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Mežiška dolina:

Aktivne počitnice v šoli-šali

Center za socialno delo Ravne na 
Koroškem že sedmo leto zapored mladim iz 
Mežiške doline omogoča prijetno in 
zabavno preživljanje poletnih počitnic. S 
prvotnim namenom gradnje mostov pri
jateljstva in sodelovanja za otroke Mežiške 
doline so leta 1996 začeli s počitniškim 
programom, ki so ga poimenovali 11. šola- 
šala.Program z najrazličnejšimi aktivnostmi 
je do zdaj privabil že več kot 270 otrok. 
Družijo se v skupinah po različnih krajih ali 
na skupinskih srečanjih. V šoli, ki v okviru 
centra za socialno delo v poletnem času 
postane predvsem šala, mladi spoznavajo

nove prijatelje, se udeležujejo pohodov, izle
tov in piknikov, večkrat se odpravijo na 
kopanje v bazen, zelo radi tekmujejo v 
športnih igrah, svojo ustvarjalnost pa 
izkazujejo v kreativnih delavnicah. 
Velikokrat preživijo dan s posebnimi gosti, 
nazadnje so otroke prijazno sprejeli koroški 
policisti in jim predstavili svoje delo.
Na posameznih zbirnih mestih po krajih 
Mežiške doline se otroci, ki se pridružijo 
programu 11. šola-šala, srečujejo enkrat 
tedensko. Najbolj veseli so 11. šole-šale 
otroci, ki živijo v bolj oddaljenih krajih, tisti 
s podružničnih šol. Če bi bilo prostovoljcev

in vzgojiteljic več, bi se srečevali več kot le 
enkrat tedensko, saj opažajo, da je 
otrokom, ki počitnice preživljajo doma, to 
premalo.
Počitniški program, med katerim poudarjajo 
spoštljiv in dober odnos do drugih in tuje 
lastnine, se trudijo za vzdrževanje reda in 
pravil, za sprejemanje drugačnosti in 
nudenje pomoči med vrstniki, so tudi letos 
zaključili z velikim skupinskim srečanjem v 
Koprivni. Kot vsako leto bodo izdali tudi 
posebno glasilo.

Maja Nabernik

MISLINJČANI ZA SVOJ PRAZNIK

Občani Mislinje so svoj praznik 
praznovali že šestič. Kot vsako 
leto doslej, so se zvrstile števil
ne družabne in športne prired
itve: odprtje otroškega igrišča v 
Mislinji, ob 20-letnici Aktiva 
invalidov v Mislinji so se srečali 
invalidi pobratenih društev, v 
Knjižnici Ksaverja Meška v 
Mislinji pa so odprli razstavo iz 
zbirk profesorja Jožeta Potočnika 
“Ljudje in kraji nekoč in danes v 
občini Mislinja.”
Svoj vsakoletni prispevek k 
praznovanju praznika so dodali 
lovci in gozdarji. Gozdni delavci 
so izvedli tekmovanje v gozdnih 
veščinah, med katerimi so letos prvič 
prikazali spuščanje hloda po plankonu. V 
času tekmovanja so za okroglo mizo sedli 
lovci Koroške lovske zveze ter spregovorili o 
delu in o problematiki lovstva na Koroškem, 
posebej pa so razpravljali o predlogu

Pravilnika o zbiranju in oddajanju uplenjene 
divjadi.
Ob svečani otvoritvi občinskega praznika so 
kot simbol praznovanja prižgali oglarsko 
kopo; to je letos že drugič prižgal Silvo 
Pritržnik, direktor Gozdnega gospodarstva

Slovenj Gradec. Na svoj račun 
ob občinskem prazniku so 
prišli tudi upokojenci ob svojem 
rednem srečanju, Turistično 
društvo Mislinja pa je v sodelo
vanju z vaškimi skupnostmi 
izvedlo kmečke igre, na katerih 
je bilo videti marsikaj zanimive
ga. Zmagovalna ekipa so bili 
tekmovalci iz Razborce, saj so 
bili v vseh disciplinah najhi
trejši. Kot vsako leto pa so na 
praznovanju sodelovali tudi 
domači gasilci.

Občinski praznik so sklenili s 
svečano sejo občinskega sveta 

in podelili občinska priznanja. Te so prejeli 
Leopoldina Bezlaj, Jože Kotnik, Leopold 
Vocovnik, kmetovalca Zdenka in Franc 
Ošlak, Rihard Kozjak in Rudi Krebl.

FJURAČ
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OBČINA RADLJE OB DRAVI 

• SEJEMSKI ODBOR 
Mariborska cesta 7 
2360 Radlje ob Dravi 
Telefon: (02) 887 38 09 
Telefaks: (02) 8871211 
e-mail: sejem-radlje@koroska.net

Spoštovani razstavljavci 
in poslovni partnerji 
Jesenskega sejma Radlje
Letošnje leto bo v Občini Radlje ob Dravi še posebej 
praznično. Ne le, da praznuje Radlje ob Dravi 
dvajseto obletnico razglasitve za mesto, tudi 
osrednja družabna in sejemska prireditev v naši 
občini, v zgornji Dravski dolini in na Koroškem 

župan Občine Radlje ob Dravi nasploh, Jesenski sejem Radlje, Obrtno-podjetniški 
Hubert robnik sejem, obeležuje okroglo deseto izvedbo.

Praznični dnevi se bodo v sklopu sejemskega in mestnega jubileja vrstili od 
četrtka, 26. septembra, do vrhunca prireditev v nedeljo, 29. septembra 2002, 
ko bo praznovalo mesto, vsa občina in z nami vsi, ki se nam boste v prijetnem 
jesenskem času pridružili v Radljah ob Dravi.
Ni naključje, da so si naši predhodniki zamislili obeležitev občinskega 
praznika pravs sklopom prireditev, ki zaznamujejo tako predstavitevdomače 
obrti, gospodarstva ter občine nasploh, in zato je z vsakoletno rastjo na 
kakovostnem in v vsebinskem smislu sklop sejemskih in obsejemskih 
prireditev že zdavnaj prerasel lokalne meje, tako da se danes, poleg 
domačih, tudi vse več razstavljavcev iz širše Slovenije in tudi sosednje 
Avstrije odloča predstaviti se več kot 20 000 obiskovalcem, ki obiščejo 
Jesenski sejem Radlje, letošnji 10. Obrtno-podjetniški sejem.
Organizatorji - poleg Občine Radlje ob Dravi, je najpomembnejša prav 
Območna obrtna zbornica Radlje ob Dravi - poskušamo najti pravo razmerje 
vsebin gospodarstva in obrti, druženja in domačnosti ter obsega prireditev, ki 
so zanimive za naše občane in vse, ki v tem času, tudi zaradi sejma, 
občiščete naše kraje. Ker je sejem v Radljah prireditev, ki vključuje široko vse 
družbene dejavnike, od gospodarstva, obrti in podjetništva do zabave ter 
predstavitev društev na področju ljubiteljskih dejavnosti športa, kulture, 
turizma ..., ki na sejmu sodelujejo v okviru prireditev in predstavitve lastnih 
dejavnosti, temelji sejemski projekt predvsem na vsebinsko poudarjenih 
sejemskih dneh, ki jih porazdelimo na sejemski četrtek, ki ga posvetimo 
otvoritvi, gostom in prvim ogledom sejma, sejemski petek, ko se na sejmu 
predstavi domače kmetijstvo in turizem zgornje Dravske doline, sejemsko 
soboto, ko sejem utripa v ritmu obrtnikov z znanim obrtniškim plesom zvečer, 
ter sejemsko nedeljo, ko praznuje Občina Radlje ob Dravi svoj občinski 
praznik, ki ga bomo tudi letos že tradicionalno zaznamovali s hmeljarskim 
likofom v izvedbi Turističnega društva Radlje ob Dravi in nato druženjem 
naših občanov, gostov in obiskovalcev na sejmišču.
Tem sejemskim vsebinam pa, seveda, sovpadajo tudi strokovna srečanja in 
posveti, na katerih sodelujejo tako predstavniki posameznih ministrstev in 
drugih državnih ustanov kot tudi predstavniki gospodarstva ter visoki gostje 
iz sosednje Avstrije.
Jesenskemu sejmu, 10. Obrtno-podjetniškemu sejmu, organizatorjem in 
sodelujočim želim najlepšo popotnico z željo, da tudi letos pri oblikovanju 
sejemske podobe sodeluje najširša javnost, ker namreč še zmeraj drži 
glavno vodilo, da je sejem z vsemi prireditvami namenjen prvenstveno vsem, 
našim ljudem in tudi zaradi tega bodo letošnje leto vse prireditve, kot tudi sam 
ogled sejma, brezplačne.

Z najlepšimi pozdravi,

20 LE Wa
OBČINA RADLIE OB DRAVI

Hubert Robnik, župan
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Vuzeniški dnevi:
“ZA VSAKOGAR - TUDI ZA VAS “
Osrednji turistično-zabavni projekt občine 
Vuzenica je že osmič zapovrstjo razveselje
val domačine in njihove goste s spletom 
tradicionalnih in novih prireditev za vse 
generacije.
Okoli 40 različnih prireditev so tudi letos 
uspeli Vuzeničani spraviti pod streho 
Vuzeniških dni od 9. do 18. avgusta. 
Avgustovski vrvež je bil letos priložnost za 
več kot 30 različnih nosilcev posameznih 
prireditev, ki se vsako leto bolj množično 
prijavljajo na razpis občine, organizatorjem 
pa tradicija Vuzeniških dni ne predstavlja 
rušenje rekordov, predvsem kar se obisko
valcev tiče, pač pa pestrost vsebin. Tudi 
letošnje prireditve so bile brez vstopnin, 
pod pokroviteljstvom občine.
Miran Kus - župan:
“Napolnjujemo skoraj desetletje v našem 
prazniku, srečanjih, pomembnih dogodkih, 
ko prepletamo zgodovino s sedanjostjo, 
tradicijo s sodobnostjo in ko preraščamo 
okvirje sedanjosti z vizijo prihodnosti. Vedeli 
smo že na začetku kam stopamo - za nas 
ni poti nazaj!"
Občina Vuzenica praznuje občinski praznik

15. avgusta, letos je njen nagrajenec 
domačin Franc Hajdinjak, ki ga odlikujejo 
prizadevanja za razvoj kraja, predvsem na 
gradbenem področju, medtem ko ga skoraj
da ni društva v občini, ki ga ne bi vodil ali 
bil njegov aktiven član.
Vuzeniški dnevi privabljajo v Vuzenico vse 
več obiskovalcev, več prijateljev, promocijo 
pa nudijo vsem, ki želijo v dogajanjih sode
lovati, mnogi pa so svoje delo že vsebinsko- 
strokovno nadgradili.
Tradicionalne prireditve imajo poseben 
pomen - tako je s srečanjem borcev 
Zidanškove brigade z veteranskimi organi
zacijami, domače gasilsko društvo je s 
pomočjo Koroškega pokrajinskega muzeja 
Slovenj Gradec ob 130-letnici pripravilo 
razstavo, domači smučarski klub je slavil 
40-letnico, kmečki dan s parado in prika
zom kmečkih opravil je vselej dobro sprejet, 
množico mladih privabi rock koncert, 
letošnja nova zabavna prireditev za mlade 
Fun bali je bila še posebej obiskana, s tradi
cionalnim romanjem k Devici Mariji na 
Kamnu se srečujejo verniki iz celotne regi
je..., vse skupaj pospremi tradicionalni

Rokov sejem, tu so še zanimive otroške 
prireditve z veliko tombolo, športna 
srečanja, družinsko kolesarjenje in zabave v 
velikem prireditvenem šotoru v športnem 
parku.
Filatelistično društvo "Drava” Muta - 
Vuzenica je na letošnji razstavi s svojimi zbi
ratelji predstavilo najstarejše razglednice. 
Še posebej so predstavili najstarejšo raz
glednico Vuzenice, Saldenhofen iz leta 
1896, pa tudi priložnostni žig. Lastnik origi
nala je domačin Brane Grobovšek. Prvič se 
je v Vuzeniške dni vključila domača matična 
knjižnica Radlje z razstavo domoznanskega 
gradiva domačih avtorjev v dravski dolini. 
Vse pomembnejšo vlogo pri organizaciji pa 
je letos odigral Turistično informacijski cen
ter, ki je prevzel organizacijo vseh komer
cialnih prireditev.
Ob vsem tem se ni bati, da Vuzeniški dnevi 
ne bi dočakali 10-letnico, saj so že doslej 
dokazali, da splet novih vsebin iz leta v leto 
bogati tradicijo in da za nove izzive idej ne 
zmanjka.

Irena Fasvald

Vuzeniški gasilci so pripravili razstavo, ki govori o stotridesetlet- 
nem delovanju gasilstva v kraju. Prav na dan razstave smo lahko 
videli še en pisni dokaz, da so v Vuzenici imeli svojo “požarno 
hrambo” že leta 1 862. Vse to pa že sega nekako v tisti čas, kot je 
dejal predsednik društva Zdravko Haberman, ko je nad pretežno 
leseno podobo naselja kraljeval grad takrat spoštovanih Pistorjev 
in znanega slikarja, v čas, ko semkaj prihaja “železna cesta”, v čas, 
ko v Vuzenici na veliko gradijo na Donavi uveljavljene in poznane 
vuzeniške šajke in v čas splavov, ki so jih natovarjali tudi v 
Vuzenici. Ob vsem tem in še marsičem zanimivem pa svoje prispe
vali tudi gasilci, pa čeprav se kasneje nekatere sledi kar izgubijo.

k. vaiti

Najlepše darilo in voščilnico ob 40 letnici Smučarskega kluba 
Vuzenica je vsekakor poklonil Jože Praper, ki je za praznično 
darilo pripravil almanah, kar pravo knjigo “Smučanje v 
Vuzenici in okolici.”
Tudi največji nevoščljivci ne bi mogli ovreči trditve, daje za 
vztrajnost smučarije v Vuzenici med najbolj zaslužnimi že 40 
let predsednik društva Tone Bijol. Ob sebi je pač znal in hotel 
zbrati krog smučarskih navdušencev in jih popeljati v delo. 
Tako smo njihove smučarje, ki pa seveda niso samo 
Vuzeničan.i srečevali na medobčinskih, regijskih, 
meddržavnih in FIS tekmovanjih. Gradili so svojo vlečnico, 
tisto ta strmo in druge v položnejših terenih.
Dolge so številke članov kluba, ki so stali na zmagovalnih 
stopničkah, še več tistih s prisluženimi diplomami, vsi skupaj 
z vodstvom pa so soustvarjalci našega slovenskega 
smučarskega ugleda. Tudi zaradi vztrajnosti in trdega dela 
štiridesetih let in vsega tega, zbranega v lepi knjigi, je 
praznovanje toliko bolj slovesno in lepše. k. vaiti
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Koroške cerkve
JAVORJE: CERKEV sv. MAGDALENE KOPRIVNA: CERKEV sv. JAKOBA

Cerkev sv. Magdalene v Javorju so zgradili v 
14. stoletju, na mestu pogorele cerkve iz 
12. stoletja. Okrog cerkve je tudi 
pokopališče, obdano z zidom. V cerkvi v 
Javorju je posebnost glavnega oltarja podo
ba spokojnice sv. Magdalene, svojevrstna 
upodobitev sv. Trojice. V cerkvi je še Marijin 
oltar in oltar sv. Simona.
V neposredni bližini stoji podružnična 
cerkev sv. Jošta, zavetnika slepih in ostare
lih ter varuha žitnih polj pred ognjem. V 
cerkvi so tudi dragocene orgle iz leta 1772. 
Pokrita je s skodlami.

Cerkev v Koprivni stoji na dokaj strmem 
pobočju in kdor se poda k maši, je že kar 
pravi "turist”. Posvečena je sv. Jakobu,

zavetniku delavcev in vojakov in je bila pozi
dana v 13. in 14. stoletju. Stoji na višini 
1073 metrov in je krajinski spomenik. 
Zaradi svoje višinske lege je lepo vidna po 
razgibanih koroških gorah in po vsej koroški 
pokrajini. Nekoč je bila v neposredni bližini 
manjša kmetija, p.d. Mravljakovo, vendar 
so se številni otroci porazgubili po svetu in 
kmetija je povsem propadla. Sicer pa, kot je 
povedal g. Vrisk, župnik v Črni, je zob časa 
razjedel kar dosti nekoč mogočnih kmetij po 
Koroškem.
V cerkvi sta poleg glavnega oltarja še oltar 
Matere Božje in sv. Petra. Posebnost je 
strop, poslikan z motivi rožnega venca, kar 
je verjetno zelo redek primer poslikave 
notranjih cerkvenih prostorov.

Nekaj podatkov o župniji

15.000 hektarjev 
3.900 prebivalcev

V nekaj številkah Prepiha smo v kratkem 
opisali nekaj cerkva na Koroškem, v okolici 
Črne. Brez dvoma lahko zapišemo, da bi 
tudi te cerkve že hudo načel zob časa, če 
se ne bi župnik Tone Vrisk kar nekaj let neu
morno zavzemal, da so bile cerkve od zunaj 
in znotraj obnovljene. Levji delež pri obnovi 
pa so prispevali verniki sami, s prostovoljn
im delom, prevozi, lesom, pa tudi obrtniki 
niso stali ob strani. Vsaka cerkev je svo
jevrsten spomenik in prav je, da jih ohrani
mo tudi za naslednje rodove.

O koroških cerkvah je pisal Franjo Hovnik s 
Ptuja, rojen v Javorju. Fotografije je prispe
val župnik Vrisk.

Srečanje v Ribnici na Pohorju

Na Ribniški koči na Pohorju so 
se avgusta srečali udeleženci 
napada na nemško postojanko 
leta 1944 in domačini. Po 
nastopu moškega pevskega 
zbora iz Ribnice, ki je zapel 
nekaj partizanskih pesmi, je 
uvodno besedo prevzel 
predsednik združenja borcev 
NOV, Ivan Zapečnik: 
"Spoštovani tovariši borci, 
borci in borke vseh brigad, ki 
ste tokrat prišli med naj višje 
vrhove prijaznega Pohorja - vse 
vas prisrčno pozdravljam v 
imenu Krajevnega odbora 
Združeja borcev NOB Ribnica 
na Pohorju. Posebno naj velja
pozdrav junakom Tomšičeve brigade, ki so 
leta 1944 izvedli zadnji in uspešen napad 
na okupatorjevo postojanko v naši Ribnici. 
Beseda Pohorje zveni toplo in ima globoko 
in še živo zgodovinsko vsebino. V letih 
1941 do 1945 je dajalo zavetje mnogim 
borcem za svobodo slovenskega naroda,

danes pa s svojo tihoto, a tudi s šumenjem 
gozdov, bogati spomine na tista usodna 
leta za vso našo skupnost in za vsakega 
posameznika.
Iskreno se veselim vsakega udeleženca te 
skromne počastitve velikih dogodkov pred 
več kot petdesetimi leti. Imejte se lepo in

poskušajte obdržati v sebi in v 
družini ponos na slovenske 
partizane, ki so z osebno 
odločitvijo in s korajžo podili 
sovražnika po teh pohorskih 
grapah in planjavah in na 
koncu bojev lahko 
zmagoslavno vzkliknili: smrt 
fašizmu - svoboda narodu." 
Županja Marija Sgerm je v 
svojem spodbudnem govoru 
spomnila na trpljenje med 
vojno in na junaški boj parti
zanov proti okupatorju ter se 
zahvalila vsem, ki so podpirali 
NOB. Žrtve so bile tudi za 
samostojna Slovenijo, ki je 
bila izbojevana v letu 1991.

Pesem Kurir Stane iz knjige Stanka Hovnika 
Pohorske poti je predstavil avtor sam, dele
gacija udeležencev spominske slovesnosti 
pa je odnesla venec k spomeniku na jezer
ski vrh.

-sh
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Letni tabor na Obretanovem
Že vrsto let organizirajo taborniki rodu 
Koroški jeklarji v osrčju Koroških gozdov in 
trat ob vznožju Uršlje gore letni tabor za 
člane rodu “Medvedke in čebelice” in za 
najstarejše člane. Da preživijo nekaj 
brezskrbnih dni in zajamejo čisti gorski 
zrak, ki ga je mestnem vrvežu vse manj, 
skrivnosti narave, raznolikosti taborniških 
veščin ter druženju in prepevanju 
taborniških pesmi ob večernih tabornih og
njih.
Letos so letni tabor prepolovili na dva dela. 
Prvi del je bil v začetku julija in drugi konec 
avgusta. Temu je botrovalo mučno usklaje
vanje z rednimi letnimi dopusti in službenih 
ali družinskih obveznosti. Pač povsod nekaj 
škriplje - po novoevropsko.

Sicer pa taborniki ob vsakoletnem progra
mu posvečajo veliko časa ureditvi 
taborniškega doma na Obretanovem. Veliko 
prostovoljnih ur dela na objektu, znanem iz 
NOB kot postojanka "Pri mokrem jopiču”, 
je bilo potrebnih, saj je bil takorekoč iztrgan 
propadu.
Kogar zanima taborniška dejavnost in je v 
dobri kondiciji za v hribe ali planine, lahko 
obišče taborniški dom ob sobotah 
popoldne in ob nedeljah. Lahko se spozna 
s taborniškimi veščinami, posveti spozna
vanju narave ali kakorkoli pomaga pri 
obnovi doma. Ob domu se lahko obiskoval
ci pomerijo v odbojki na mivki, igrišče so 
uredili v letošnjem letu. Dogovorite se lahko 
za napitke ali hrano, če le ne čislate preveč

slogana "hrana in pijača iz nahrbtnika”. 
Taborniki in priroda vas vabijo medse!

Karlo Krevh

Praznično tudi v Podvelki

Občina Podvelka praznuje svoj občinski 
praznik avgusta. Letos je bilo osrednje 
praznovanje v vaški skupnosti Lehen. Poleg 
številnih kulturnih, zabavnih in družabnih 
prireditev je letošnje praznovanje zaz
namovalo tudi odprtje ceste Lehen-Rdeči 
Breg in ceste Ribnica-cerkev sv. Janeza.

V Breznu je 50-letnico proslavilo 
Prostovoljno gasilsko društvo Brezno- 
Podvelka, tam je bilo tudi tradicionalno 
srečanje DŽP Brezno-Podvelka s podobnimi 
društvi od blizu in daleč. Novi cesti so 
predali namenu 17. in 18. avgusta, ko je bil 
tudi dnevno-nočni turnir v malem nogometu

in streljanje na glinaste golobe pri cerkvi sv. 
Janeza.
Na slavnostni seji je naziv častnega občana 
občine prejel upokojeni ravnatelj tamkajšnje 
osnovne šole Peter Macuh, za življenjsko 
delo in izjemne dosežke na pedagoškem in 
družbenopolitičnem področju. Srebrni grb 
občine je prejelo Prostovoljno gasilsko 
društvo Brezno-Podvelka, za uspešno 
strokovno in humano delo na področju 
požarne varnosti in Berta Urbanc za 
uspešno literarno in likovno ustvarjanje. 
Peter Rebernik, Društvo upokojencev 
Brezno-Podvelka in Planinsko društvo 
Ožbalt-Kapla so prejeli bronasti grb, priz
nanje za izjemne dosežke na področju kul
ture pa župnik Igor Glasenčnik.

(dj)

Prekmurci na Koroškem so ustanovili svoje društvo

Migracijska pot je vodila nekoč ljudi iz 
Prekmurja, ki so iskali delo, tudi na 
Koroško. Tu jih je čakala služba v železarni, 
rudniku, gradbeništvu, kmetijskih zadrugah, 
obrtnih dejavnostih in drugje. In mnogi so 
se potem tukaj stalno naselili.
Mnogi pogrešajo širine in mehkobe prek
murskih ravnic, pogleda na širna polja, 
travnike in neindustrializirano pokrajino, 
kjer človek dobi vtis, da je tam doma več 
sreče in blagostanja kot drugod. Pa ljudi, ki 
so gostoljubnejši, prijaznejši in bolj veseli 
kot drugje v Sloveniji.
Kot pravi predsednik društva Anton Vrtič, jih 
je ravno to vodilo, da so začeli snovati 
Društvo Prekmurcev na Koroškem. Ko so 
zbirali podatke, so bili prijetno presenečeni, 
saj so ugotovili, da jih je na Koroškem res 
veliko, še bolj pa so bili veseli, ko je bilo za

ustanovitev društva veliko navdušenja in 
zanimanja. V nekaj dneh so zbrali okrog 
130 prijav za včlanitev v društvo in članstvo 
iz dneva v dan raste.
Namen društva je, da se bodo srečevali, 
ohranjali kulturno dediščino in običaje 
Prekmurcev, organizirali športne igre, prire
jali izlete (predvsem v njihovo Prekmurje) in 
druge oblike delovanja, tudi, da bodo v 
primeru nesreče svojega člana priskočili na 
pomoč in mu pomagali.
Stike nameravajo navezati tudi z občinami v 
Prekmurju, iz katerih izhajajo člani društva, 
ter z njimi sodelovati na kulturnem in 
družabnem področju. Hkrati želijo orga
nizirati čimveč prireditev na Koroškem, kjer 
bodo sodelovali posamezniki ali skupine iz 
Prekmurja.

-vik
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GOZDNA POT 
PLEŠIVEC
Letos mineva 400 let, odkar je škof Hren posvetil najvišje ležečo sloven
sko katoliško cerkev, cerkev svete Uršule na Uršlji gori, takratnem 
Plešivcu. Turistično društvo Slovenj Gradec je skupaj z Zavodom za goz
dove Republike Slovenije, Poklicno lesarsko in gostinsko šolo Slovenj 
Gradec in Primestno vaško skupnostjo Razbor ob tem jubileju pripravilo 
zanimiv projekt Gozdno turistično pot Plešivec. 10 km poti teče po sotes
ki rečice Suhodolnice, najdaljše območje na pohodniški poti je Kaštel. 
Druga postojanka je Plešivški mlin, ki je trenutno ruševina in zaraščen. 
Predsednik Turističnega društva Slovenj Gradec Ivan Bošnik je povedal, 
da ga bodo obnovili in oživili z vodnim kanalom do bajerja.
Tretji postanek bo pri nekdanji graščini Plešivec, kapelici sv. Uršule in gra
jskem drevoredu. Prek kmetije Vernerca se nadaljuje pot na Uršljo goro. 
Nato se spušča do Potočnika, od koder izvira rod Jožefa Potočnika, očeta 
znanega Hermana Potočnika - Nordunga, pionirja vesoljske tehnike. 
Ljubitelji gora bodo tako spoznali del naše zgodovine, del naravne in kul
turne dediščine ter ljudi, ki živijo odmaknjeno, a trdoživo na strminah pod 
Uršljo goro.
Na poti so smerokazi, na najzanimivejših točkah pa je postavljenih devet 
kozolcev s kartami poti in kratkimi opisi. Pot so odprli 10. avgusta, javnos
ti pa so jo predstavili že konec julija tudi v Gami hotelu Pagat Slovenj 
Gradec. Ob tem so izdali še slikovito zloženko.

Ajda Pristan

Glasba:
KOUPA-FEST - petek

Steven Spilberg

Lahko me prisilijo, da se 
postaram, ne morejo pa me 
prisiliti, da odrastem.

Podzemelj, znan iz medijev po pogoreli šoli, 
si je izboril oznako na zemljevidu tudi z 
izvedbo poletnega srečanja mladih: željnih 
iger, zabave in glasbe. Koupa-fest, ki se že 
tradicionalno odvija na bregu reke Kolpe na 
slovenski strani, postaja eden izmed večjih 
tovrstnih načinov preživljanja prostega časa 
na Slovenskem. Mladež, ki jo je veter napi
hal iz vseh baških grap širom prelepe naše 
deželice, se je vikend odločila preživeti na 
Marsu ob reki, iščoč svoje varuhe meje. 
Uradna otvoritev glasbenega dela 
KOUPAfesta je pripadla na slovenski sceni 
vedno bolj znani in razpoznavni skupini 
Jazoo, ki je v jazz-rock ritmih in harmonijah 
zazibala dovolj številčno občestvo v večer 
prvega dne. Kljub zelo razgibanemu, za 
poletje mogoče še preveč, vremenu se je 
stvarstvo vzdržalo petkove popoldanske 
plohe, nevihte oziroma dežja. Fantje so 
debitanti na tovrstnih srečanjih, večinoma 
slovenske neobremenjene mladosti, zato 
so svoj nastop začeli še pred padcem 
sonca nekam za Gorjance. Z nastopom smo 
lahko vsi samo zadovoljni, pritegnili so 
pozornost ljudi, ki jim je to všeč, poslušalci

pa so spoznali še eno plat dobre inter
pretacije.
Poznam jih iz časov, ko so bili še nadobud
ni brenkači z jasno vizijo o glasbi, ki je z 
njimi odrasla na zgoščenki ON TIME. Zbir 
naključij je botroval, da bo sicer v Ljubljani 
posneti material zagledal luč sveta v Švici, 
ampak zvoki enajstih avtorskih skladb, v 
katerih sodelujejo tudi gostje, bodo zagoto
vo prerasli vse namišljene meje naših pred
nikov.
Gostje na zgoščenki, katere produkcijo si 
delijo Jazoo in Tat Purusha, so: Zilhad 
Džananovič-harmonika, Martin Konjajev - 
tapan, Katja Stare Kumar - flavta in vokal 
ter Simon Pereie - trombon, nepogrešljiva 
Alya - vokal in Tat Purusha - kitara.
Svoje ideje o izgledu naslovnice so avtorji 
uresničili s pomočjo Domna Grogla - 
fotografa in oblikovanja StudiaSs ter seve
da s posluhom brniškega letališča. To, da 
pa se koroškemu življu v tovrstnem pogledu 
obetajo boljši časi, pričajo MKC-ji, ki na 
Koroškem rastejo bolj kot gobe po dežju. 
Morda pa bo v prihodnosti brez meja padla 
tudi kakšna padca potrebna miselna meja,

da bo drugačna kultura, popestritev na 
investicijskem trgu strukture na oblasti. Z 
drugimi besedami, da bo zagotavljanje 
sredstev za take in podobne projekte lažje 
za izvajalce. Vsa pohvala gre KKŠ-ju, ŠOU v 
Ljubljani in posameznikom, ki so izvajalcem 
s svojimi sredstvi, delom in konstruktivni 
izmenjavi mnenj stali ob strani.
Morda je tema ležala na prizorišču dlje, kot 
je veleval občutek za čas, morda je bil intro 
predolg, morda gre zahvala pivu preveč, ki 
je stopnjevalo nezemeljski občutek, morda 
je vse samo v glavah udeležencev, ki so 
poslali misli na užitek.
Tisti večer je nastopila še kopica Srečne 
mladine, skupaj z Elektrobuda in 
Somazgoon so ex Majke dodobra zagreli 
publiko za vrhunec večera Gufta), ko so na 
glavni oder prišli in prikazali še en dober 
nastop Black soul band.
Zbudil sem se zgodaj in zaradi obveznosti 
članov skupine z njimi tudi zapustil pri
zorišče v sobotnih dopoldanskih urah. Še 
kava v Novem mestu in blag pristanek 
doma.

Grega
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Programm
Freltag. 30. August 2002
14.30 HI. Meue mit Schautlelletpfarrer Josel Franzi und 

Sladtpforrer Dethant Mag. Ivan Olip ouf der 
Autodromflòdw Prediti

16.00 Radio Karmen Kinder lag; ermofligte Fohtpreise 
im Vergniigungspork bis 20 Uhr

19.30 .Die Buben" - live im Breznik-Zelt
20.00 Jon in der Stòcklhùtte mit dem Stelon Thaler Quortett
20.30 CD-Prdsentotion ,DJ Goldfinger meels Mike Brubek 

im FilouZeh

Spored
V oetefe. 30. avgusta 2002
14.30 Sv mošo no Prechtlovem ovtodromu: sv. mošo boslo 

dorovolo župnik rozstovljovcev Josef Fronzl in mestni 
župnik dekan mag. Ivan Olip ____

16.00 Radio Koroška: Otroški dan QUU| 
vožnje v luno parku po znižanih cenah do 20. ure

19.30 .Die Buben* v živo v Breznikovem šotoru
20.00 Jan v Stocklovi kod s kvartetom Stefan Thaler
20.30 Predstavitev zgoščenke .DJ Goldfinger meets Mike 

Brubek' v šotoru Filou

Samstag. 31. August 2002
10.00 Int. Seniorentreffen im Edinosl-Zelt
12.00 GROSSER FESTZUG mit .G sthirr und G scherr*
13.00 Historhcher Freyungsakt und Marktverkundigung 

durch den Marktreferenten Vzbgm. Stefan Vrsotscnnig
13.30 Eròffnung des Wiesenmarktes und Bieranstich im Festzeh 

der Jauntaler Trochtenkopelle durch IH. Dr. Jòrg Haider 
und Bgm. LAbg. Mag. Raimund Grilc

14.30 Erdffnung der Sonderaussteiiung .Natur Wild Jagd"
15.00 Eròffnung der .5. Alpe Adria Ausstellung'
17.00 .Podjunski muzikantje'im Edinost-Zelt ____
18.00 Slowenisches Wunschkonzert aus dem Edinost-Zelt
18.30 lions Club Gewinnspiei, 1. Schlussverlosung 

im Breznik Zeh
19.30 .Die Buben' live im Breznik Zeh
20.00 .Die Molhaler'live

im Festzeh det Jauntaler Trochtenkopelle
21.00 .HIRTERBIER' GROSSFEUERWERK
23.00 Wohl des .Mister Wiesenmarkt'im Breznik-Zeh

V soboto. 31. avgusta
10.00 Mednarodno srečanje upokojencev v šotoru .Edinost'
12.00 VEIIKA SLAVNOSTNA POVORKA
13.00 Zgodovinski .Freyungsakt' in naznanilo o odprtju trga, 

ki ju opravi tržni referent podžupan Stefan Visotsdmig
13.30 Odprtje Pliberškega iormarka: Deželni glavar

Dr. Jòrg Haider ter pliberški župan in deželni poslanec 
mag. Raimund Grilc v slavnostnem šotoru podjunske 
.Trodilenkopelle' nastavita prvi sod piva

14.30 Odprtje posebne razstave .Norovo-divjod lov'
15.00 Odprtje ,5. razstave Alpe-Jadran'
17.00 .Podjunski muzikantje'v šotoru .Edinost" ____
18.00 Slovenska oddaja voščil iz šotora .Edinost' (SliU
18.30 Srečoiov .Lionsovego kluba", I. zaključno žrebanje v 

Breznikovem šotoru
19.30 .Die Buben'v živo v Breznikovem šotoru
20.00 ansambel .Die Mòlltaler" v živo v slavnostnem šotoru 

podjunske .Trochtenkapelle'
21.00 VEUKI OGNJEMET .HIRTER BIER'
23.00 Volitve lepotcev (mister voStve) v Breznikovem šotoru

Sonntag. I. September 2002
11.00 Inlernationoles Jogertreffen im Sonderausstehungszeh
12.00 Internationales Blasmusikfest im Festzeh 

der Jauntaler Trochtenkopelle
16.00 Junior Playback Show im Breznik Zeh
18.30 Lions (lub Gewinnspiei, 2. Schlussverlosung 

im Breznik-Zeh
19.30 ,Die Buben'live hn Breznik Zeh
20.00 .Die Molhaler'live

im Festzeh der Jauntaler Trochtenkopelle
23.00 Wohl der .Miss Wiesenmarkt'im Breznik Zeh

V nedeljo, l. septembra
11.00 Mednorodno srečanje lovcev v šotoru s posebno razstavo
12.00 Mednarodni praznik pihalne godbe v slavnostnem šotoru 

podjunske .Trochtenkopelle'
16.00 Junior-Playback Show v Breznikovem šotoru
18.30 Srečoiov .Lionsovego kluba', 2. zaključno žrebanje v 

Breznikovem šotoru
19.30 .Die Buben' v živo v Breznikovem šotoru
20.00 ansambel .Die Molhaler' v živo v slavnostnem šotoru 

podjunske .Trachtenkopele'
23.00 Volitve .miss pliberškega jormarko' v Breznikovem šotoru

Montag. 2. September 2002
17.00 .Podutiški muzikantje' im Edmost Zeh
18.30 lions Club Gewinnsniei, 3 Schlussverlosung 

im .Brezmk Zeh', aanach die groBe 
.Beute gemma niama hom' Party

19.30 .Die Buben'Kve im Breznik Zeh
20.00 .Die Molhaler'live

im Festzeh der Jauntaler Trochtenkopelle

V poncdelich. 2. septembra
17.00 .Podjunski muzikantje' v šotoru .Edmost"
18.30 Srečoiov .Lionsovega kluba", 3 zaključno žrebanje v 

Breznikovem šotoru, nato velika .danes ne gremo 
domov'-fešta.

19.30 .Die Buben' v živo v Breznikovem šotoru
20.00 ansambel .Die Molhaler'v živo v slavnostnem šotoru 

podjunske .Trachtenkapele'

MESTNA OBČINA SLOVENJ GRADEC

Spoštovane občanke in občani!

Ob občinskem prazniku Mestne občine Slovenj Gradec čestitam in se zahvaljujem vsem 
posameznikom, kolektivom in še posebej našim primestnim vaškim skupnostim za vse, 
kar ste storili, daje bilo naše življenje lepše in strpnejše in ker se trudite, da bi nam uspe
lo uresničiti še vse neuresničene cilje. Vabim vas, da se udeležite kulturnih, športnih in 
drugih prireditev ter predstavitev, ki bodo potekale v občini v našem prazničnem tednu v 
septembru.

Janez Komljanec 
župan

MESTO GLASNIK MIRU PEACE MESSENGER CITY
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“MODNI PERFORMANS p™“~ 
STANKE BLATNIK Z GOSTI” 
SLOVENJEGRAŠKO POLETJE 2002

...nocoj, ko bo lepota še lepša in ko se bo odela v 
tančico tistega, čemur pravimo blišč, glamur, ka
korkoli že hočete in ko se bo zgodilo tisto, zaradi 
česar ženska duša pogosto zahlipa v polni meri 
občudovanja ali ob naprstniku zavisti, moške oči pa 
iskrivo in, tokrat opravičeno in upravičeno počivajo 
na... izbranih oblačilih in z njimi dodani vrednosti lep
ote, ki je na ogled. Včasih tudi na posojo in skoraj 
vedno na prodaj. Seveda govorim o oblačilih, ki pri
hajajo iz modnega ateljeja naše modne oblikovalke, 
gospodične Stanke Blatnik. Nocojšnji večer, ki ga je 
pripravila skupaj z gosti in prijatelji, bo izvrsten defile 
ustvarjalnosti, idej, glasbe in predvsem užitka...
S temi izbranimi in čutnimi besedami je Dušan 
Stojanovič izrekel uvodni pozdrav in povabil k ogledu 
modne revije v atriju srednjeveške graščine 
Rotenturn. V okviru tradicionalnega, že šestega 
“Slovenjegraškega poletja”, seje sredi julija zgodila 
revija z nastopajočimi gostjami, ki so za ta večer 
postale profesionalne manekenke. To so bile 
osmošolke, maturantke, svatinje in neveste v svojih,

po meri oblikovanih unikatnih 
večernih kreacijah, izdelanih 
za valeto, maturantski ples ali 
poroko. Izhod deklet na pisti 
je, z glasbo, ustvarjeno pose
bej za to prireditev, v živo 
spremljala zasedba Ex Animo. 
Osrednji modni reviji je sledil 
performans eksperimentalnih 
kolekcij oblačil v koreografiji 
Lenče Nikolove, ob avtorski 
glasbi zasedbe Jazoo 
Supersonics, prav tako v živo. 
Sopranistki Alja Primožič in 
Bojana Jordan sta ob izjemno 
doživeti interpretaciji skladbe 
“Tell Him", ki jo v originalu 
izvaja Celine Dion v duetu z 
Barbaro Streissand, spreml

jali izhod kreacij za miss Slovenije 1997 in 2001. 
Pevka Vera Trafella se je predstavila s skladbama 
“Punca ne žaluj” ter “Ne, ne ljubi te”, s katero je 
nastopila na glasbenem izboru “Slovenska popevka 
2002". Pričeske je nastopajočim oblikovala Petra 
Maček za Frizerstvo IN, za make up sta poskrbeli 
Valerija Šertel in Tanja Kukovec. To je bil resnično 
večer koroških ustvarjalk in ustvarjalcev, vključno z 
glasbeniki, plesalkami, nastopajočimi manekenkami 
in tistimi, ki so ta večer prebile led. V oblekah za 
miss sta nastopili Vida Gostenčnik in Sabina Topler; 
slednji držimo pesti na izboru za Miss Slovenije, 
kamor se je uvrstila kot finalistka.
Velika zahvala gre tudi pokroviteljem, ki so poleg 
organizatorjev - Kulturnega doma in Mestne občine 
Slovenj Gradec - pripomogli k realizaciji prireditve: 
Frizerstvo IN - Prevalje, Mercator center Slovenj 
Gradec, Obutev Mojca - Ravne na Koroškem, 
Vrtnarski center Aura, Tgovina z metrskim blagom 
Vila, Fantom Bar in Studio Foto Tabor iz Slovenj 
Gradca.

SKLEPNA MODNA REVIJA ŠTUDENTK

Posnetki Primož Podjavoršek 
1. Maturantke v vlogi manekenk 

2. Večerni kreaciji Stanke Blatnik 
3. Vera Trafella v garderobi za 

Slovensko popevko

OBLIKOVANJA OBLAČIL “STANJA”
“Oblačenje ima danes drugačen smisel. 
Oblikovalski interes je usmerjen v sedanjost, ki 
nasprotuje ozko estetskemu pomenu tradicije v 
modi. Mora biti nekaj, kar je povezano z živl
jenjem, socialnimi, političnimi, psihološkimi in 
kulturnimi vplivi. Na oblačenje kot na eno od 
oblik človekove dejavnosti gledamo iz širših 
vidikov. Ustvarjalnost je odzivanje na stanja v 
družbi. Zanima nas sedanjost, vendar z 
razkošno izkušnjo preteklosti in kot taka je še 
bolj izpostavljena kritiki in nerazumevanju. V 
predstavi avtorskih del najdemo množico novih 
pomenov in smislov, ki bi lahko usmerjali 
pogled tudi v prihodnost.”
Tako nas je na na sklepno predstavitev študi
jskih del povabila mentorica oblikovanja 
oblačil, prof. Metka Vrhunc. Na letošnji, kostu
mografsko obarvani študijski predstavitvi z

izhodiščno tematiko “stanja”, so konec junija v 
Kosovelovi dvorani Cankarjevega doma svoja 
dela predstavile kar tri koroške avtorice: Ana 
Hribernik iz Slovenj Gradca ter Vanja Fajmut in 
Sabina Nabernik z Raven na Koroškem. 
Dvaindvajset oblikovalk je predstavilo po eno 
od svojih vizij, materializirano v različna stanja 
občutkov, ki so prav zaradi tolikih in tako razno
likih vsebin poudarile svoj namen.
Vsakoletno študijsko revijo le še s težavo 
imenujemo modna revija; pa ne toliko za to, ker 
ne bi ustrezala pomenu besede, temveč ker ga 
v svoji bogati izraznosti in kvaliteti oblikovanja 
daleč presega. Gre za čisti eksperiment v 
oblikovanju, za podajanje vsebine skozi 
telesnost, formo in gibanje, ki absolutno pre
sega pojem mode, trenutne in predvsem z 
mediji pogojene aktualnosti.

19 Kolekcija oblačil Vanje Fajmut
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POD NEDRJI NAJEVSKE LIPE

Bilo je veselo in lepo. Na 
Ludranski vrh nad Črno na
Koroškem so prišli ljudje od
blizu in daleč, da bi se spet 
srečali pod mogočno, osemsto 
let staro materjo vseh lip na 
Slovenskem in da bi stisnili roko 
državnikom, ki so prišli med nje.
Dolgoletna obljuba, da se bodo končno le 
srečali tudi z dr. Janežem Drnovškom, se 
je končno uresničila in stisk roke
domačinov in drugih s predsednikom 
vlade je bil nadvse prisrčen in zanimiv. 
Pod močnim julijskem soncem smo iskali 
hladno senco, ki pa ni prizanesla ministri
ci za gospodarstvu Teji Petrin in ministru 
za pravosodje Ivu Bizjaku, ki sta skupaj 
zvijala volno v klobčič; niča manj se nista 
potila ministra Vlado Dimovski in Janez

V
l*! rti sni iti k Drnnvšrlt fnvič finti Xti/a'slai li/m

Kopač, ko sta morala vso silo porabiti v 
vrtanje luknje v borov hlod - za izdelavo 
vodovodne cevi.
Srečanje pri Najevski lipi seveda ni minilo 
brez štehvanja. Po prvih poskusih je pet 
koroških mladcev na konjih v galopu sod 
razbilo, po štehvanjskem običaju pa so 
koroška dekleta letos za zmagovalca 
izbrala Primoža Pratnekarja in skupaj s 
štehvanjskim mojstrom so člani foklorne 
skupine KUD Gozdar zaplesali rej pod 
lipo...

Prilegla sr je skodelica sveže nabranih črnic

Zaljubljen v letala
Zakeršnik se je pred poletom podrobno seznanil s postopkom prisilnega skoka iz letala

Nobena skrivnost več ni, da je 
znan koroški poslovnež Janez 
Zakeršnik zaljubljen v letala in v 
letenje. Poleg rednega usposab
ljanja za samostojno pilotiranje se 
je tako lepega poletnega dne 
povzpel tudi v vojaški oldtajmer 
(40 let), Galeb G-2, z reg. oznako 
YU-YAE, ki je sredi julija pristalo v 
Turiški vasi. Aerodomu Slovenj

Gradec gaje predstavil Aeroklub Galeb iz Beograda 
in je eno od osmih letal, ki jih je odkupil državljan 
Velike Britanije. G-2 je bil uspešnica med reaktivni
mi šolskimi letali v bivši skupni državi, še danes pa 
je to eno najbolj znanih tovrstnih letal.
Zakeršnik je bil med srečneži, ki so lahko z reak
tivcem poleteli pod koroško nebo. Pri tem je seve
da dobil tudi vsa tehnična in uporabna navodila, od katerih pa je (po lastnih izjavah) z največjo vnemo 
preučil predvsem postopek reševanja oziroma skoka iz letala v primeru, da bi dobri stari Galeb začel 
pokašljavati ali se v višavah kako drugače čudno obnašati.

Galeb G-2, ponos letalstva bivše JLA

DOMOVINI
Draga, ljuba domovina, 

daj nam dela, kruha, vina... 
Vlada kar zapravlja in potuje, 

letala, tanke si kupuje. 
Meni pa niti zaslužka ne plačuje...

HITRI
Naši politiki nas tako hitro 
peljejo v svetlo prihodnost, 

da jih niti policija ne more ujeti.

NA KOLENA
Kdor svoje lastno podjetje 

postavi na trdne noge, 
je moral prej v družbenem podjetju 

spraviti delavce na kolena.
(fh)
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Nagradna igra:

POIŠČITE SE V P
Naša nagradna igra bo tudi tokrat nagradila 
punčko, ki smo jo obkrožili. Če se bo oglasi
la s Prepihom v spremstvu mamice ali očka 
v Zlatarstvu in urarstvu Stanka Planinška v 
slovenjegraški Katici, ji bo stric Stanko 
podaril za nagrado zlate uhane. Ob piku v 
uho bo sicer malo zabolele, a za lepoto pa 
se mora včasih tudi potrpeti.
Stanko Planinšec pa še posebej vabi v svojo 
trgovino učence, dijake, pa tudi študente, 
da si pravočasno nabavijo ure budilke, ki jih 
bodo vsako jutro budile, da ne bodo 
zamudili pouka in predavanj. Pohitite, 
budilke so zelo lepe in zanimivih oblik!

PRAVICE
Socializem je mrtev, naj živi socializem! Pa saj to vendar ni res in ne 
more biti res, ko pa še vendar ni dolgo, kar smo ga pokopali z vsem 
dolžnim veseljem in brez vsake dolžne pietete. Še sploh ne zdaj, v času 
turbofolka in turbokapitalizma, ko vendar vse uradne statistike kažejo, da 
nam v povprečju gre bolje in boljše. Statistiki pa lahko verjamete, dragi 
moji! Morda komu res bolj trda prede, kot bi bilo treba, drugemu gre 
slabše kot prej ali pa celo komu gre iz dneva v dan slabše, a tega nikakor 
ne gre posploševati. Statistični kazalci kažejo, da to ni res in tudi pre
prosto ne more biti res. In statistiki gre verjeti, kajti če za kakšno znanost 
lahko trdimo, da je revnim carica in bogatim dekla, za statistiko lahko. 
Pustimo zdaj ta brezplodna govoričenja in se obrnimo k praktičnim 
vidikom življenja v novih pogojih. Morda bi lahko za začetek katero rekli 
o delu? S tem se marsikdaj pravo življenje začne in konča, iz njega izvi
rajo in k njemu se vračajo sanje sodobnega prodajalca svojih pridnih rok 
in nekoliko manj modrih glav. Z delom ni težav, res ne. Kdor hoče delati, 
lahko dela, kdor hoče dobiti delo, ga lahko dobi. Druga stvar je plačilo. S 
tem so res nekatere težave, kajti dela, za opravljanje katerega bi 
delavoljnež želel dobiti plačilo, je manj in manj. Še več težav je s 
poštenim plačilom, ki se je očitno preselilo v sanje, za te pa vsak saj 
malo razgledan človek ve, da so večne. S samim delom pa ni težav. V 
skrajnem primeru je na sončni upravi na razpolago vedno več delovnih 
mest in še razlik v plačah ni, saj je plačilo urejeno po enotni plačilni ta
rifi. Šestdeset minut ali 36oo sekund na uro, da se ljudje ne bi špetirali. 
Komur pa ni do tovrstne zaposlitve, se pa zlahka zaposli v prodaji, kajti 
kupna moč je ravno prava, da se da še vedno ugodno prodajati zijala. 
Poskušajmo si ogledati še nekatere druge temeljne pravice, brez katerih 
sodobne družbe ni in je ne more biti. Prva je vsekakor volilna pravica. 
Voliti in biti izvoljen. Predvsem seveda voliti! Pravzaprav, če hočem biti 
konkreten in precizen: za ene voliti, za druge biti izvoljen. Tako, kot je 
prav in kot mora biti, kajti pravice je treba deliti enako kot obveznosti. 
Grozna napaka bi bila, če ne bi imeli tisti, ki so prikrajšani za obvezno
sti, po drugi strani več pravic. Kot imajo izvoljeni pravico do plačila in 
drugi pravico, da plačujejo.
Pošteno! Ne pa, kot prej v izkoriščevalskem socializmu. Howgh, govoril 
sem!

Dajgmah

Natrosil iih ie •

• Nastopaštvo ima dolg jezik.
• Rosno mlad ribič je prvi moker.
• Zadnje poti nihče ne prehodi 

sam.
• Povsod pločevina in beton ter 

bonton kot železobeton.
• Pred šefom vsaka rit kaže 

človeški obraz.

Kandid - ati Kljub počitnicam v Slovenj 
Gradcu kar naprej 
razmišljajo, razpravljajo in 

preudarjajo, kdo bi bil najbolj primeren kandidat za župana Mestne 
občine Slovenj Gradec. Neuradno omenjajo več imen, ki pa se spremi
njajo kot aprilsko vreme.
Pojavljajo pa se tudi posamezni znanci, ki se sami glasno in jasno ponu
jajo za kandidate. Na primer Oskar Rotovnik - Oki. Mož, ki je včasih bolj 
opazovalec, je vendarle na tekočem z dogodki v mestu; rad je med ljud
mi in ob tem trdi, da zase ne bi porabil veliko občinskega denarja, saj se 
v center mesta vozi s kolesom. Če drugače ne, bi lepšo prihodnost in 
blaginjo za someščane kar "namalal”, saj je v prostem času slikar. 
Predsednik društva upokojencev Slovenj Gradec Janez Gologranc se 
sicer ni izjasnil o kandidaturi. Poznavalci pa pravijo, da je dober sosed - 
kaj dober, najboljši sosed; da je dober organizator (kar je dokazal ob 
srečanju upokojencev Slovenije); ob sebi zna zbrati marljive in zanesljive 
sodelavce; zna pa se tudi poveseliti in prisesti k navadnim ljudem ter 
koga potrepljati po ramenih in vprašati, kako mu gre.
Ni pa zanemarljiva misel, da bi nov župan Slovenj Gradca postal sedanji 
direktor uprave mestne občine Slovenj Gradec Ivan Plevnik, ki je že sedaj 
alfa in omega občinske uprave in ima vse njene niti v svojih rokah, vse 
njene pomembne papirje pa v svoji aktovki. Možje gmotno preskrbljen in 
ne bi veliko zahteval zase. Dovolj bi mu bil nov poslovni kovček za 
občinske dokumente, sicer pa bi se še naprej razdajal za narodov blagor. 
Poleg tega pa bi si Slovenjgradčani želeli za župana, ki nanje ne bo gledal 
zviška. Plevnik že ni tak, saj njegova višina ni primerna za takšne 
akrobacije.
Počitnice pa še trajajo, zato so telefonske ankete o tem, kdo bi bil 
najboljši župan Slovenj Gradca, začasno prekinjene. Ob nekem takšnem 
telefonskem poizvedovanju o kandidatih je pogovor med anketarjem in 
občanom potekal takole.
• Kaj menite o kandidatu A? “Nič. Ne poznam ga."
• Pa o kandidatu B? “Tudi njega ne poznam.”
• O kandidatu C? "Noja, ta je vsaj kulturen.”

(H. P.)

Ivanka Komprej, neutrudna Prevalj- 
čanka, aktivistka društva prijateljev 
mladine, kulturnega, planinskega 
društva in še česa, tudi redna 
sodelavka našega časopisa, si je za 
letošnje počitnice omislila obisk 
Nizozemske, kamor sta z možem 
odšla občudovat znamenito holand
sko cvetje. Na poti pa jo je bolj od 
cvetja navdušilo več drugih za
nimivosti in bližnjih srečanj, med 
drugim tale simpatičen možakar, za 
katerega se je izkazalo, da se 
(začuda) ponaša z daljšim jezikom 
od naše Ivanke. Ženska ni mogla 
verjeti, dokler se ni lastnoročno 
prepričala, da je tudi kaj takega 
čisto mogoče.
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BALMICO Slovenj GradecfPohorska 21 tel.:(02)8829 -100 
Ravne na Kor, Prežihova 3 tel.:031-305 -1 15

STANOVANJSKO PODJETJE d.o.o. RAVNE NA KOROŠKEM

Cenjenim poslovnim partnerjem, lastnikom in najemnikom stanovanj v 
našem upravljanju nudimo storitve v poslovnih prostorih v samskem domu
Ob Suhi 19, 2390 Ravne na Koroškem.

Pokličete nas lahko na
telefonsko številko:

02 82 16 500

Vemo, da smo 
konkurenčni na 
celem območju 
našega upravljanja.

a



PREPIH avtomanija
TEST BMW X5 4,6 iS
Večkrat si postavim vprašanje, kaj bi sploh imel v svoji 
garaži, če bi imel res dovolj denarja. Včasih bi si želel 
kaj izrazito športnega, a spet pomislim, kako se bom 
potem vozil v hribe ali na morje s sabo vzel kolo?
Prišel je dan, ko sem se imel možnost popeljati z za
nimivo rešitvijo tega problema. To je bil BMW X 5 v 
najmočnejši izvedbi - s 4,6 litrskim V 8 motorjem in 
347 KM. Da o navoru 480 Nm pri 3700 vrtljajih sploh 
ne govorim. V kombinaciji s pet-stopenjskim 
avtomatskim menjalnikom nikoli ni vprašanja, če v redu 
pospešuje. Kaj pospešuje? Trga! V 8 se skozi dve 
orjaški izpušni cevi, ki zadek prebijeta kar skozi odbijač, 
oglaša gromko kot godrnjajoči lev, ki ga sliši cela 
džungla. To je predvsem tisto, zakaj imamo radi BMW-je: 
6, 8 in 12 valjni motorji!
Ni dvoma, motor je odličen, v prostem teku skoraj 
neslišen, skozi učinkovito izolirano notranjost med 
vožnjo prijetno zadušen, ko pa se zahoče hitre vožnje, 
pa adrenalinsko grmeč. Vedno brez vibracij! Zmogljivosti 
so za tovrstna vozila zgledne - od lege na cesti, odlične 
vodljivosti, pospeška do 100 km/h v 6,5 sekunde in 
končne hitrosti 240 km/h.
Prestavljanje avtomatike je hitro in lepo zvezno, da vse
bina avta ne pokimava kot razgreti rokerji. Podvozje 
kompaktno požira luknje kljub orjaškim 20 palčnim 
platiščem s pnevmatikami 275/40 R 20 in 315/35 R 
20! Ob ostrih robovih človek pač ne more pričakovati 
čudeža. Takšna kolesa pa so tudi smrtni greh za avto
mobil, ki naj bi bil terenec, čeprav BMW X5 že po osnovi 
gradnje ne spada med tipična vozila, namenjena 
mučenju po brezpotjih, saj ima samonosno karoserijo. 
Vožnja po asfaltu je po zaslugi zelo dobrih pnevmatik in 
po zaslugi stalnega štirikolesnega pogona, ki mu poma
gata ASC+T in DSC 2, dolgo nevtralna in lepo čutna. 
Hitrosti se hitro višajo, občutek pa po zaslugi bohotnih 
dimenzij (466 cm dolžine, 192 cm širine in 171 cm

NOVICE

višine) in velike teže (2,1 tone) vara. Za slabo se to 
lahko izkaže na spolzki cesti (prevelika hitrost, masa in 
široke pnevmatike), kot jih poznamo v primorskih krajih, 
kjer je asfalt ob dežju podoben ledu. Pa sva z X5 malo 
zaplesala lambado z ritko sem ter tja in se brez poseb
nih težav v sekundi ali dveh ujela, še vedno na najinem 
pasu in v pravi smeri. Hvala elektroniki in lepemu, ter 
prijetnemu športnemu volanu, katerega vrtenje in 
postavitev bi bili vredni kakšnega oblikovno bistveno 
športnejšega avta.
Oblika! Ta meni osebno med konkurenco nima pravega 
nasprotnika, zunanja skladnost je malo vprašljiva le pri 
zadnjem odbijaču. Pri tem, najmočnejšem modelu so 
odbijači in pragovi še izrazitejši in bolj športno navdah
njeni. Nad pragovi pa bodo še najbolj navdušeni v čistil
nicah, kamor boste redno nosili umazane hlače. Znotraj 
si bi takšne ergonomije in lepo speljanih linij lahko 
zaželela marsikatera limuzina. Tipični BMW v dobrem 
pomenu besede.
Zunanjo živo modro barvo je v notranjosti nadaljevala 
črnina v kombinaciji s svetlimi vstavki aluminija in svet
lo podlago merilnikov. Vsi materiali so ustrezno ce
novnemu razredu - kvalitetni in lepo obdelani. Na 
sredinski konzoli se je bil vgrajen velik prikazovalnik, ob

Na Koroškem radiu vsako soboto ob 11.00 
s ponovitvijo v torek ob 17.00

izraziti zunanji svetlobi malo slabše viden, na katerem 
sem ob kratki pavzi prebrskal televizijske kanale. Šport
ni sedeži so bili odeti v kombinacijo usnja in blaga, lepo 
oprijemljivi in dovolj udobni. Odlagališč je v notranjosti v 
skladu z zahtevami sodobne krame dovolj.
Če sem že na začetku načel temo uporabnosti - tudi 
prostora za povprečno grajene smrtnike ne bo zmanjka
lo. V prtljažnem prostoru ga nanese za lepo obdelanih 
465 litrov, ki jih je mogoče povečati na 1550 litrov. Ne 
rekordno, a zadošča za moje kolo in še kakšen kovček. 
Zanimiv je način odpiranja - spodnji del zadnjih vrat se

odpre navzdol, steklo z okvirjem pa navzgor. Sama po 
sebi polica, ki nastane ob podrtju spodnjega dela, za 
natovarjanje ni siaba, kakor dolgo se ne rabite stegniti 
preko celega prtljažnika - takrat vam povprečno dolge 
roke ne bodo dovolj.
X 5 4,6 iS je torej avtomobil, ki združuje vse v enem. Od 
športnika, terenca (raje recimo športno večnamenskega 
vozila), limuzine... Torej ima praktično vse, kar si želim! 
Problem je, da jaz nimam tega, kar si želijo njegovi pro
dajalci - vsaj 23,4 milijona SIT, potem pa še kup denar
ja za zavarovanje in najmanj 17 litrov goriva na vsakih 
100 km!

Piše: Aleksander Praper

Mercedes je prenovil S razred in prestižnega coupeja 
CL. Poleg zunanjosti in notranjosti so izboljšali varnost 
in sisteme za uravnavanje stabilnosti vozila, nov pa je 
tudi V 12 bi-turbo motor s 500 KM in 800 Nm navora, ki 
ju požene do 100 km/h v manj kot 5 sekundah in 
doseže elektronsko omejeno hitrost 250 km/h .

Volvo je predstavil S 60 R in V 70 R, ki sta trenutno 
najšportnejša Volva. Poganja ju 2,5 litrski petvaljnik s 
300 KM in 400 Nm navora, ki preko 6 stopenjskega 
menjalnika prenaša moč na vsa štiri kolesa. To zadošča 
za 250 km/h in pospešek do 100 km/h v 5,8 sekunde. 
Število R modelov bo omejeno!

Obeta se novi Mazdin Demio. S Fiesto naj bi si delila 
dobršen del mehanike. Motorja bosta 1,3 in 1,5 litrska 
mazdina štirivaljnika z oznako MZR. Naprodaj bo s pet
stopenjskim ročnim ali štiristopenjskim avtomatskim 
menjalnikom.

Prihaja novi Audi A8. Najprej bosta na voljo dva V8- 
motorja s 4,2 I in 3,7 I gibne prostornine ter 335 KM 
oziroma 280 KM. Novost v A8 je 6-stopenjski avtomats
ki menjalnik s funkcijo tiptronic. Edinstven je tudi serijs
ki sistem brezstopenjsko nastavljivega zračnega vzme
tenja aluminijastega podvozja. Luksuzno zasnovana 
notranjost je opremljena z najudobnejšo multimedijo in 
obilico varnostnih dodatkov.

Novi Renault Megane si bo delil platformo z Nissanom. 
Najprej sta predstavljeni različici s tremi in petimi vrati, 
do leta 2004 pa bo sledilo še pet karoserijskih izvedb. 
Na začetku bodo na voljo trije bencinski in dva dizelska 
motorja z močmi med 80 in 136 KM. Za varnost bo 
seveda dobro poskrbljeno, tudi z zračno blazino v sedal- 
ni površini prednjih sedežev. Poleg te so novost tudi: 
naprava proti podkrmarjenju vozila oziroma bežanju 
prednjega dela iz ovinka, tretja generacija zategoval- 
nikov varnostnih pasov in samodejno nastavljive luči 
glede na hitrost. Da boste lahko prevzeli kartico od 
Megana. ki je nadomestila ključe, boste morali počakati 
še vsaj do oktobra.

BMW-ja Z3 bo zamenjal Z4, ki nadaljuje nove BMW-jeve 
oblikovne smernice, z mešanico oblin in ostrih robov. 
Notranjost nima zasukanega kokpita, pač pa spominja 
na arhitekturno rešitev nove sedmice. Nova je tudi plat
nena streha, ki se zlaga podobno kot pri Porschejevem 
Boxterju. Na začetku bosta na voljo dva šestvaljna 
motorja, in sicer 2,5 in 3 litrski, ki zmoreta 192 oziroma

231 KM, ter 235 ali 250 km/h končne hitrosti.

■P

Novi Ferrarijev ponos se imenuje Enzo. Je najbolj 
zmogljiv cestni avtomobil te znamke doslej. Dvosedi 
športni kupe s sredinsko nameščenim 6 litrskim V 12 
motorjem, ki zmore 660 KM in ravno toliko navora. To 
zadošča za preko 350 km/h končne hitrosti in 
pospešek do 200 km/h v 9,5 sekunde. Menjalnik, kot 
tudi ostala tehnologija, še najbolj spominjajo na formu
lo 1. Izdelali jih bodo le 349!

Nissana 300 ZX bo v kratkem nasledil 350 Z, ki izvira 
iz prototipa Nissan Z. Oblikovno je novi nosilec črke Z 
ohranil tradicijo oblike, ki je dovolj prepoznavno 
Nissanova. Pod dolgim motornim pokrovom 350 Z se 
skriva šestvaljnik V oblike in 3,5 litra gibne prostornine, 
ki prenaša 287 konjskih moči s pomočjo šest-stopen- 
jskega menjalnika na zadnja kolesa. In takšna kombi
nacija naj bi tudi na cesti poskrbela za izgledu ustrezne 
zmogljivosti.

Jaguar XK bo v teh dneh dobil rahlo prenovljeno podobo. 
4 litrske V 8 motorje so zamenjali 4,2 litrski, ki v izved
bi XK8 zmorejo 300 KM, s kompresorjem v XKR pa 400 
KM. Nov je tudi 6 stopenjski avtomatski menjalnik. 
Bogato so dopolnili seznam serijsko vgrajenih elektron
skih pomagal, kakor tudi varnostnih dodatkov.

23 Kaj več preberite na spletnem naslovu: www.avtoin.com.
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AKTUALNO!
Zbiramo prijave za vpis v program

EKONOMSKI TEHNIK 
in v

OSNOVNO ŠOLO ZA ODRASLE.

Prijave sprejemamo na sedežu Ljudske univerze Ravne na Koroškem, 
Prežihova 24, telefon: 02/ 82 15 073 

E-mail: lu-ravne@siol.net, http://www.lu-ravne.si



'NAŠA FARA’ SKUPINE FRAJKINCLARI!
PREPIH kultura

Za dobro razpoloženje so v začetku poletja 
z izidom novega albuma poskrbeli štajerski 
navihanci FRAJKINCLARI, ki so pri založbi 
Dallas Records izdali dolgo pričakovani 
album Naša fara.
Štirje Štajerci, dva meščana in dva 
vaščana, kot so se predstavljali brata 
Waldhuetter pa Srečko Zorko in Ivan 
Finžgar, zbrani pod imenom Frajkinclari, se 
že na naslovnici albuma predstavljajo v 
svoji prepoznavni šaljivi vlogi: preoblečeni v 
župnika, siromaka, župana in oštirja pred
stavljajo 13 novih pesmi.
Med skladbami na novem albumu Naša 
fara so tudi: zmagovalna skladba festivala v 
Števerjanu leta 2000 (2), skladba nagraje
na z nagrado občinstva in strokovne komisi
je festivala na Vurbergu 1997 (4), skladba 
iz festivala Naj polka, naj valček 1997 (5), 
skladba iz Ptujskega festivala 1998 (7), 
najboljša skladba avtorjev in izvajalcev v 
celoti na festivalu Narečnih popevk v

Mariboru 2001 (9), skladba iz Flit festivala 
pop glasbe 2001 v Cankarjevem domu (11) 
in venček treh slovenskih domoljubnih 
pesmi izpred prve svetovne vojne (13).
Ko so se prvič pojavili na sceni, so jih 
gledali z začudenjem. Še večje je bilo pre
senečenje, ko so kot po tekočem traku 
pobirali nagrade na vseh mogočih festivalih 
in se je pokazalo, da bo prav njihov album 
večkratno platinast! In kdo ne bi poznal 
znanega refrena žzizke majal’ pesmi Srčna 
napaka, po kateri so Frajkinclari v hipu 
postali prepoznavni po vsej Sloveniji! 
Besedila z veliko domišljije, zavita v folk 
glasbo in začinjena s pravo mero humorja - 
tako, kot znajo le Frajkinclari. Svoje življen
jske resnice so spet predstavili na svoj, 
hudomušen način.
Prvi single Kaj si moreš dragi človek se že 
vrti na radijskih postajah, na ogled pa je 
tudi že videospot. Za smeh poskrbljeno, 
pravijo šaljivi Štajerci.

Šmarski folkloristi v Makedoniji
Otroška folklorna skupina 
osnovne šole Šmartno pri 
Slovenj Gradcu je zastopala 
Republiko Slovenijo na 6. med- ^ 
narodnem festivalu otroških ^ 
folklornih skupin v Makedoniji.
Prvič se je srečanja najboljših )<g 
folkloristov dvanajstih držav ^ 
Jugovzhodne Evrope, od Turčije 
do Slovenije, udeležila tudi 
slovenska folklorna skupina.
Ker so dokazali svojo kakovost 
na Medobmočnem srečanju 
otroških folklornih skupin v Vuzenici, je 
Otroška folklorna skupina osnovne šole 
Šmartno pri Slovenj Gradcu pod vodstvom 
učiteljice Mire Strmčnik na zaključnem 
državnem srečanju v Bohinjski Bistrici 
zastopala Koroško. Tam jih je strokovna

komisija pri Javnem skladu RS za kulturne 
dejavnosti zaradi izvirnega načina podaja
nja narodne plesne kulture, običajev in šeg 
izbrala, da s svojim programom zastopa 
državo Slovenijo na mednarodnem tovrst
nem festivalu v Makedoniji.
Njihov živahen in doživet nastop pa je zelo

navdušil tudi Makedonce. Mladi 
šmarški folkloristi so bili 
oblečeni v praznična oblačila, 
kot so jih nekoč nosili v vaseh 
prebivalci Mislinjske doline. Z 
glasom harmonike in predvsem 
s polko so dvignili na noge 
obiskovalce festivala, kajti v 
množici zahtevnih balkanskih 
folklornih glasbenih ritmov, 
katerih plesi so skupinska kola, 
so bili resnično nekaj posebne
ga. Na srečanje v Skopje je 

odpotovalo tudi osem staršev otrok 
šmarške osnovne šole. Povedali so, da so 
njihova doživetja nepozabna, kajti
Makedonci so se tudi tokrat izkazali kot 
izredno gostoljubni ljudje.

Ajda Prislan

Sv. Križ: Kakovostna rast zbora
Junija je minilo desetletje, odkar je 
domačinka z Dobrove Milena Kadiš pov
abila k cerkvenemu petju otroke in 
mlade z Dobrove in Podklanca. Mladi 
pevci tako redno bogatijo in lepšajo 
bogoslužje v romarski cerkvi sv. Križa na 
Dobrovi pri Dravogradu, zbor pa 
kakovostno napreduje pod strokovnim 
vodstvom organista Janeza Ciglerja. 
Pevci ne nastopajo le v cerkvi in na 
srečanjih mladinskih cerkvenih zborov, 
temveč se udeležujejo tudi drugih prire

ditev v domači in sosednjih občinah.
Svoj jubilej je zbor obeležil s svečanim 
petjem pri nedeljski maši ter z domisel
nim, duhovitim in privlačnim nastopom 
pred številnim občinstvom na turistični 
kmetiji Lipovnik. Iskrene čestitke veljajo 
vsem pevkam in pevcem, posebej pa 
ustanoviteljici zbora Mileni Kadiš in 
zborovodju Janezu Ciglerju. Bog daj, da bi 
se njihovo petje še naprej kot Abelov dim 
ponosno dvigalo k nebu.

Franci Kotnik
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OSNOVNA ŠOLA JURIČEVEGA DREJČKA
Tesno povezani s starši

Pred leti je bila ta stavba postavljena kot 
internat za učence metalurško industrijske 
šole. Ko ni bilo več potreb, so stavbo v 
prvem in drugem nadstropju namenili za 
samski dom. V pritličju in v kletnih prostorih 
je naša šola delila prostore s 
Stanovanjskim podjetjem, Zavodom za 
zaposlovanje in Športno zvezo.
Leta 1992 je bila stavba prenovljena. V 
prvem in drugem nadstropju so nastala 
lepa stanovanja, v pritličju in v kletnih pros
torih je dobila prostore naša šola. S 
preureditvijo stavbe smo dobili tudi svoj 
vhod, ki smo si ga prej delili z vsemi 
stanovalci in občani, ki so prihajali v 
stavbo.
Pri svojem delu smo tesno povezani s starši 
in drugimi ustreznimi službami, od zdravst
va do Centra za socialno delo. Poudariti 
moramo, da zelo dobro sodelujemo z vsemi 
petimi občinami, od koder prihajajo naši 
učenci. Zelo dobro sodelujemo z raznimi 
delovnimi organizacijami, ki omogočajo 
delovno prakso naših učencev. Povezani 
smo tudi z ostalimi osnovnimi šolami v naši 
in v sosednjih občinah. Najtesneje se 
povezujemo z Osnovno šolo Prežihovega 
Voranca.
Na šoli poleg pouka poteka še veliko zan
imivih dejavnosti. Učenci obiskujejo različne 
krožke: prometni, rekreacijo, likovni,
tehnični, pravljični, nemščino, oblikovalni, 
namizni tenis... Člani ŠŠD pridno trenirajo 
in se udeležujejo tekmovanj na regijskem in 
državnem nivoju. Vedno se vračajo z lepimi

rezultati. Člani pevskega zbora prepevajo v 
domači regiji in na državnih revijah. Prav 
tako se učenci udeležujejo tehničnih, 
matematičnih in drugih državnih tekmovanj 
v raznih znanjih.
V preteklem tednu se je pet naših učencev 
udeležilo športnega tekmovanja osnovnih 
šol s prilagojenim programom v Ormožu. 
Domov so se vrnili z osmimi kolajnami in 
dvema diplomama. Vseh pet učencev se bo 
udeležilo državnega športnega tekmovanja. 
Prav tako smo v tem šolskem letu dobili 
državno prvakinjo v namiznem tenisu za 
naše šole.
Vse šolsko leto učenci, še posebej pa 
osmošolci, pridno izdelujejo čestitke z no
voletnimi in drugimi motivi. S prisluženim 
denarjem smo v prejšnjem šolskem letu 
opremili posebno učilnico z opremo za 
fitnes. V letošnjem šolskem letu pa smo 
kupili devet parov novih smuči in 
smučarskih čevljev za učence, ki se 
udeležijo zimske šole v naravi.
Novo smučarsko opremo so učenci petih in 
šestih razredov že lahko preizkusili. Teden 
pred zimskimi počitnicami so izkoristili za 
učenje smučanja na Naravskih ledinah. Tudi 
za izvedbo šole v naravi smo potrebovali 
pomoč različnih delovnih organizacij iz naše 
občine. Ob tej priložnosti pa bi se še pose
bej radi zahvalili gospodu Damjanu Zihu, ki 
je naše učence obiskal na koči na 
Naravskih ledinah. Priredil jim je prijeten 
koncert. Ob odhodu pa je vsakemu učencu 
podaril svojo zgoščenko. Učence pa so

obiskali tudi predstavnik gorske reševalne 
službe iz Prevalj, ter gospod Brane Vezonik, 
ki je učencem predstavil dia pozitive iz 
plezanja po Ameriki.

Učenci četrtega razreda so se preizkusili v 
igranju. Nam, staršem in vsem vrtcem v 
Občini Ravne so zaigrali igrico Mojca 
Pokrajculja. Učenci podaljšanega bivanja v 
popoldanskih urah pridno ustvarjajo. Kar 
nekajkrat so jih že obiskale njihove prosto
voljke iz Centra za socialno delo.

Pred kratkim smo bili organizatorji tek
movanja mladih tehnikov celjsko-koroške 
regije. Bili smo gostitelji osmim šolam. 
Tekmovanje je potekalo deloma na naši 
šoli, deloma na Osnovni šoli Prežihovega 
Voranca. Tudi na tem tekmovanju so bili 
učenci naše šole dobro uvrščeni. Deklica, ki 
je tekmovala v panogi obdelave tekstila, se 
bo uvrstila na državno tekmovanje, saj je na 
našem tekmovanju zasedla prvo mesto.
Ob zaključku starega leta smo našo šolo 
opremili z računalniško opremo. Tako lahko 
gredo tudi učenci naše šole s časom 
naprej. Aprila sta se dve učenki osmega 
razreda udeležili državnega računalniškega 
tekmovanja v oblikovanju v wordu.

Naše delo bi bilo lahko še boljše in 
uspešnejše, če bi imeli primernejše pros
tore za delo in učenje.

Ana Erjavec
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Študentarije:

Kdaj greva spet na morje? Piše: Mojca Erjavec

Po junijskih izpitnih rokih si študenti oddah
nejo. Pozabijo na stres in živčnost zadnjih 
dni. Pozabijo na (ne)znanje. Ali na srečo. Na 
profesorjev dober ali slab dan. Na ocene, ki 
se bleščijo ali sramotijo v indeksu. Na dolge 
vrste za bone. Na že oddana dobro plačana 
dela na študentskih servisih. Ne mislijo na 
september. Samo eno še vidijo: mir pred 
vsem tem. Naj bo s šotorom, avtom, ladjo, 
vlakom ali na štop - pri originalnosti in iznaj
dljivosti študentom, vsaj slovenskim, med 
poletnimi potovanji in potepanji ni para. 
Pred nedavnim je neka primerjalna raziska
va celo ugotovila, da so slovenski študenti 
kar se tiče mobilnosti v vrhu svetovne 
lestvice. Pri tem “malo denarja za malo 
muzike" sploh ne velja, ravno nasprotno! 
Prvi dan - po osmih urah vožnje, kjer sva se

na dve uri solidarno menjavala za volanom, 
sva prispela mimo Knina do razcepa za 
Split ali Šibenik. Večja kolona je šla proti 
večjemu mestu in mislila sva, da jo bova

prelisičila, če greva po drugi poti in si spro
ti še ogledava narodni park Krka. Res pre
potrebna postelje nekako preživiva vodiča, 
ki zdrdra mešanico vseh mogočih jezikov. 
Po plavanju v čisti, a mrzli Krki (podobnost 
z našo je le v imenu) in spanju- končno 
senčka in pivo. Hm, niti ne - natakar naju 
vpraša, kaj bi pojedla. Nič? Potem naj se 
odstraniva, saj oni strežejo le pijače. Po 
protestiranju nama milostno dovoli deset 
minut za mizo. Pri sosednji se debeli Nemci 
mastijo ... s tremi skodelicami kave. Po 
hiterm postopku se napotiva do Šibenika.
V sicer ugodnem privatnem kempu je trina
jst šotorov. Za lignje na žaru mi v tamkajšnji 
gostilni zaračunajo okrog dva in pol naša 
tisočaka. Čez noč se pisoarji stoodstotno 
zamašijo - imajo le enega. Vreme se že ta 

dan skuja in čeprav 
ni dežja, burja poka
že zobe. Napotiva se 
preko Trogira in 
Splita dalje. Diokle
cijanovo palačo ko
maj najdeva - je ni 
na zemljevidu, ki ga 
dobiš v “turistinfo”. 
Do kempa prideva v 
trdi temi in pri lučeh 
avta postaviva šotor. 
Rezultat: prazen aku
mulator. Sosed Ne
mec ima kable, naju 
pa to stane dve 
buteljki. In burja pos
tane furja. Šotor 

škripa, se šibi, a skoraj vse zdrži. Huje 
prenašava zavijanje vetra v borovih 
krošnjah in sirene. Nek večer se dim privije 
do šotora, panika zavlada, v kempu je boj

na življenje in ... no ja, požar je bolj 
požarček, populacija našega kempa pa 
trepetajoča zgoraj na Jadranski magistrali 
sredi noči. Naslednji dan: via Dubrovnik. 
Tam ostaneva dan dlje kot predvideno. 
Slavno obzidje namreč zaprejo v tistem 
trenutku, ko se vročina nekoliko poleže, 
tako zaradi večernih obiskov mesta zmeraj 
prideva prepozno. Cene so mondene, zato 
le pijeva. Zadnji večer pa se hudo zalomi - 
pri hamburgerju oziroma posledicah 
pleskavice s pivom. Zastrupitev s hrano v 
mestu zaljubljencev? Pa gre romantika 
skozi okno. Ali školjko.

Pot domov tudi ni minila brez nenačrtovanih 
sprememb. Čeprav planiran- povratek preko 
Bosne in Hercegovine je odpadel, ker nežna 
polovica para ni zmogla preneseti pogleda 
na razrušeni Mostar. Narodni park Plitvice 
sva prav tako črtala: za eno noč in dve 
vstopnici bi morala odšteti okrog deset 
tisočakov, kar na koncu dopusta za študen
ta ni več možno. Tako sva v enem dnevu 
prevozila od Dubrovnika do Koroške- in v 
Zidanem mostu naletela na policaje. Ne le, 
da ni gorela sprednja desna in obe parkirni, 
tudi zamenjati žarnice nisva znala. Incident 
se je razrešil bolje kot v vsaki holivudski 
komediji. Policistom iz Laškega pa velja 
posebna zahvala. Domov sva konec koncev 
le prišla (skoraj) cela.

Dopust je bil vse prej kot predvidljiv. In 
nauk? Nič ni tako, kot se zdi da bo. Zato le 
pobožno upam, da bo septembrski oddih 
mirnejši. Le eno je gotovo: ne bo na 
Hrvaškem....Imam že na faksu dovolj stre
sa. Pa brez zamere!

Opomba: Sledeče je osnovano na resničnih dogodkih. Vsi 
sodelujoči so neizkušeni neprofesionalci. Prosimo, ne 
poskušajte posnemati dogodkov doma. Ker se vam bodo 
itak sami pripetili. Počitniška zgodba o dopustu, ki seje 
pravkar končal. Dva slovenska študenta sta, izčrpana od 
vseh zgoraj naštetih obveznosti, zadnji teden letošnjega 
julija naložila prtljago v avto, dodala šotor in se odprav
ila odkrivat transverzalo od Šibenika do Dubrovnika. 
Mila Dalmacija, koliko smo slišali o njej! Seveda se mar
sikomu orosi oko ob spominu na stare dobre čase in 
sindikalne izlete, a verjemite - nič ni več tako, ko je bilo. 
Preverjeno!
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ZA ZASPAT
razgledi PREPIH

Če že človek ne gleda v Magu kakšne 
Cinthie Maure ali v Mladini ne bere 
Mladinamita in pa kaj je kdo pametnega ali 
tumastega rekel, je treba tudi v teh vročih 
dneh seči še po kakšni reviji. Tako da si na 
tekočem.
Na tekočem pa nisi, če gledaš kake stare 
ksihte na lokalni televiziji ob kakšni obletni
ci. To pa je lahko tako zjamrano, 
dolgočasno in kar je še podobnih pri
devnikov o zaspanosti. Spominjali so se pet 
deset letnice tistega, kar niso in kar so 
počeli.
Pa niso zaspani in zjamrani govorci revije 
začeli. To je začel nekdo drug, ki je bil 
duhovit, kulturno osveščen, pisen, 
zabaven, a že dolgo spi. Za njim so jamrači 
nadaljevali to kulturno zapuščino. In so jo 
spet in spet nadaljevali, ker je že hotela 
nekajkrat crkniti, pa ni, ker so rekli, da je 
kulturna. In je nekaj t.im. kulturnežev dvig
nilo glavo, da tako že ne gre, da bi kaj kul
turnega crknilo. Pa ni. In so jo vlekli, tako 
dolgo, da so že postali starci zraven.
Začelo mi je skupaj vleči oči, da bi bil 
zraven lokalne televizije skoraj zaspal, saj je 
tisti, ki je vodil pogovor, imel vse sposob
nosti, da še gledalce lokalne televizije uspa
va. Saj bi bili tudi drugi zaspali, ki so bili s 
telesom prisotni na prireditvi, ampak tam 
ne moreš kar oči skupaj vleči, tako kot 
nekateri v službi: bolj jih vlečejo, dalj časa 
delajo. Pa to je že deveta zgodba izza

devete gore.
Možakar, ki je zastavljal globokoumna 
vprašanja, je požel aplavz, saj piše črno na 
belem, kako iskriv daje bil. Veselo zaspani 
iskrivi pogrebec. Bravo. Pa sem spet skoraj 
zaspal.
Ampak sedaj se nahajam v kulturni 
ustanovi sredi revij. Pri Cinthii Mauri in 
Mladinamitu. Pa vzamem še kaj našega, 
bližjega v roke. Kako tako mlado stvar, ki jo 
je nek urednik pomanjšal, ker da je stara 
preveč iz rok štrlela. Potem je nisem mogel 
več postavljati v knjižnico, ker je bila eks- 
formata. In takšna je še zdaj, saj ne moreš 
spreminjati formata vsakih štirinajst dni, če 
ga je nekdo zajebal.
Ne moreš spreminjati niti prispevkov. Ljudje 
pišejo, kar pišejo. Urednik se mi zasmili, 
saj nima kaj pametnega izbirati. Nekateri 
znanstveno prepisujejo, kar je bilo že 
stokrat povedanega. Če je letnica mesta 
nova, kar pričajo novo najdeni dokumenti, 
to ni pomembno. Glavno je, da vlečemo 
tisto naprej, kar smo se kot papiga naučili. 
Ali je prav ali ne, je vseeno. Vseeno tudi je, 
če se je mesto preimenovalo. Pa saj to vsi 
vemo. Toda dokumenti obstajajo, kdaj, 
zakaj (čemu) je zrasla ideja v kakšnih (čigav
ih) možganih, da bo ime mesta novo, 
namesto nemškutarskega (glavno je srce!). 
Pa kaj, če obstajajo dokumenti, ki jih ima 
ustanova nekaj korakov stran. Kdo bi šel to 
gledat ali raziskovat. Pa objavljat. To bi bilo

preveč zanimivo. Sveta preproščina sodob
nih raziskovalcev. Ponavljaj stokrat tisto, 
kar misliš, da znaš, le novim dognanjem se 
izogni. Če so ti viri, ki so na dosego roke, 
tuji, pa datumi in kraji, pa daje pripeljal vlak 
bratstva in enotnosti (kdaj? kdaj, kdaj?), 
kak raziskovalec ali znanstvenik pa misliš, 
da si? Da se bi človek zjezil!
No, nekateri drugi kradejo (ne, ne kradejo, 
samo ne vračajo, kar jim je bilo posojeno) iz 
tistega, kar so dobili na vpogled. Poglejte, 
poglejte, kako so nekoč pisali karakteris
tike. A original, iz katerega je črpal, je ostal 
pri njem. Da bi pisun še imel spomin, kdo 
mu ga je dal in da je to dokumentacija 
nekega podjetja, kjer sedaj original manjka. 
Tako daleč pa nismo pošteni, ne, ne. Raje 
možakar prepiše, kar so leta devet in štiri
deset pisali o sodelavcih, ne da bi citiral vir, 
ne da bi bil pošten, pa bi rekel, od kod mu 
to. Toda bralka ali bralec tega ne ve, da gre 
za prepisovanje (nekulturno? mračno? 
mučno? zanemarljivo?) iz necitiranega vira, 
ki si gaje prilastil. Naj mu bo zemljica lahka 
že sedaj, ko je še živ! Kaj naj mu voščimo 
drugega.

Kaj naj voščim vam? Odpustite, saj ne 
vedo, kaj delajo. Ni res, dobro vedo, kaj 
delajo. In pozicije držijo. In se v družbi 
pomembno nosijo. Vsaj to. Za zaspat!

Marijan Gerdej

V spomin
IGNAC KAMENIK (1926-2002)
V Encikopediji Sloveniji beremo:

Kamenik Ignac (Solčava 01.10.1926), dramatik, bibliotekar in kulturni organizator. Diplomiral je 1954 iz slavistike na FF v Ljubljani. 
Poučeval je na srednjih šolah, bil v Mariboru 1963-67 bibliotekar v Študijski knjižnici, 1967-69 dramaturg Drame SNG in 1970-77 
ravnatelj Mariborske knjižnice, nato v Ljubljani 1977-81 vodja bibliotekarskega strokovnega in znanstveno raziskovalnega centra 
NUK, 1981-84 vodja kuiturno-vzgojnega programa Cankarjevega doma in 1984-85 svetovalec Zavoda SR Slovenije za šolstvo. Poleg 
pedagoškega dela se je posvečal šolskemu in ljubiteljskemu gledališču, zlasti s pisanjem in uprizarjanjem množičnih recitalov, kot 
književnik pa predvsem dramatiki. V Mariborski Drami so uprizorili njegove drame Postaja ob veliki cesti (1959), Dvajset let pozne
je (1965) in Marionete (1968), v SLG Celje pa Galebe (1973). Objavljal je strokovne članke in razprave o organiziranosti knjižničarst
va, o zasluženih bibliotekarjih ter o izobraževanju in raziskovalnem delu v bibliotekarski stroki. Prijel je Čopovo diplomo.
Tako je zapisal Bruno Hartman v 4. knjigi Enciklopediji Slovenije:
“Ravenska gimnazija se mu pokloni za njegovo dolgoletno delo mladega profesorja, kulturnika, entuziasta. Gimnazijski arhiv hrani 
dragoceno kaseto z zborno recitacijo Župančičeve Dume in čuje se njegov prodoren glas vzklika "Jo, moj Mate, vstani Mate... " 
Prvič je izzvenela Duma na Poljani, z njo so gostovali po Sloveniji. Da, to je bil za našo gimnazijo velik triumf. Ravenska gimnazija 
je bila njegovo službeno mesto. O tej poti in doživetju je govoril sam v knjigi Sledi preklanih sivin - roman je izšel leta 1996.
V poglavju Dobra peč potuje on - Gregor - na novo službeno mesto, pravzaprav na njegovo začetno profesorsko pot. Leta 1954.
V tistih letih Kamenikovega službovanja na ravenski gimnaziji se je gimnazija ponašala z odličnimi profesorji: Štefan Barbarič, Justin 
Stanonik, Janko Messner; Ignac Kamenik je bil med njimi.

Tone Sušnik
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Mednarodne igre šolarjev
NA POLJSKO IN TAJVAN

Jožetu Šaterju
3. Dvig zastave - simbola mednarodnih 

iger šolarjev
4. Ko je šlo zares...
5. Zmagovalke
6. Vabilo predstavnika Tai-Peija na igre 

na Tajvan

Zibelka mednarodnih iger šolskih otrok je 
Slovenija. Ideja pa je z leti prerasla v široko 
mednarodno gibanje in danes se za orga
nizacijo iger potegujejo velika mesta širom 
po svetu. Tako je v poljskem Plocku, mestu 
približno sto kilometrov zahodno od 
VVaršave, v začetku junija sodelovalo kar 
39 ekip iz 28 držav. Prava mala olimpijada! 
Čisto zares so igre vzeli tudi organizatorji, 
ki so se celi dve leti zavzeto pripravljali na 
organizacijo shoda športne mladine. 
Brezhibna izvedba in zadovoljstvo sodelu
jočih je bila nagrada za njihov trud in za ves 
vložen denar, ki ga tako zahtevno športno 
srečanje seveda zahteva kar lep kupček. 
Plock je za svoje igre dobesedno živel vseh 
pet dni, dobro obiskana so bila vsa šport
na tekmovanja, kot tudi spremljajoče 
prireditve, vključno z otvoritveno in 
zaključno svečanostjo.
Mladi so se zagnano borili v treh panogah: 
atletiki, plavanju in tenisu, a bolj pomemb
no od rezultatov je bilo njihovo druženje, 
navezava prijateljstev in spoznavanja 
navad. V tem je tudi prvenstveni smisel in 
cilj teh iger, kot so si ga zastavili 
ustanovitelji pred dobrimi dvajsetimi leti. 
Slovenijo so Plocku zastopale ekipe iz 
Maribora, Celja, Murske Sobote in Raven 
na Koroškem. Na Ravnah je sedež 
slovenskega komiteja mednarodnih iger 
šolarjev, z Raven je gonilna sila gibanja, 
predsednik mednarodnega komiteja iger, 
Jože Šater. Zato je kar nekako 
samoumevno, da se Ravenčani udeležujejo 
vseh iger, ki zdaj zaradi vse večjega zani
manja potekajo že dvakrat letno.
Ravno v teh dneh potujejo ravenski 
osnovnošolci v Tai-Pei na Tajvan, kjer bodo 
igre potekale v začetku septembra. Kitajci 
so seveda v program vključili tudi namizni 
tenis. Teh iger se bodo iz koroške regije 
udeležili tudi otroci iz Slovenj Gradca, ki je 
prav tako član širokega mednarodnega 
združenja in je bil, kot Ravne, že organiza
tor iger. Prepričani smo, da se bodo naši 
otroci tudi od tam vrnili polnih lepih vtisov 
in z naslovi novih prijateljic in prijateljev z 
vsega sveta.
Naslednje leto bodo igre v avstrijskem 
Gradcu in grškem Patrasu, leta 2004 pa v 
ameriškem Clevelandu.
Pa veliko športne sreče mladim športni
cam in športnikom z Raven in iz Slovenj 
Gradca!

\/. Močnik
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Mali nogomet je doma v Mislinji
Leta 1991 so v Mislinji ustanovili klub malega 
nogometa M&M, ki danes šteje 28 članov. 
Predsednik in gonilna kluba je že od ustanovitve 
Marjan Rotovnik iz Mislinjske Dobrave, ki ga športni 
prijatelji kličejo kar “KALILEC”. Prijazen sogovornik je 
za Prepih povedal:
“Regijsko tekmovanje v malem nogometu šteje prek 
30 ekip v treh ligah in v eni veteranski ligi nad 35 let, 
število vseh igralcev pa je 345. Glavni in odgovorni 
vodja lige je naš član Samo Juhart. Kot prvi v regiji 
smo začeli z dvodnevnimi turnirji z rekordnim 
številom ekip, 32 z vseh koncev Slovenije. 
Letošnjega, že 11. zaporednega turnirja se je 
udeležilo 24 ekip."
Tesno sodelujete tudi z zimsko ligo Gorenja.
“Res je, v sezoni 2001/2002 smo sodelovali v zim
ski nogometni ligi, ki ga je organiziralo Društvo za 
rekreacijo Gorenja. Osvojili smo prvo mesto in prisvo
jili velik pokal z diplomo. Poleg tega smo se udeležili 
čez 70 turnirjev, na katerih smo osvojili 48 pokalov, 
pobrali smo 12 prvih mest, 28 drugih in 8 tretjih. Z 
veseljem pa se lahko pohvalim, da redno sodelujemo 
v turnirju za pokal občine Mislinja, katerega pobudni
ki smo bili člani kluba M&M. Pokal smo prvič orga
nizirali že pri prvem občinskem prazniku.”
Kako skrbite za podmladek v klubu in kakšen je 
način financiranje kluba?
"Vodimo malo šolo nogometa, v katero je včlanjenih 
35 mladih nadebudnih igralcev od sedem do dvana
jst let. Šolo vodijo izšolani trenerji z licenco, Simon 
Pečnik, Branko Plevnik in Jaka Smonkar. Financiramo 
se iz lastnih sredstev, ki jih pridobivamo s članarino 
in z organizacijo vsakoletnega dvodnevnega turnirja v 
malem nogometu. Tudi nekateri prijazni sponzorjev 
radi prisluhnejo potrebam malega nogometa,” pravi 
predsednik Marjan Rotovnik.

F.JURAČ

OSEM NASLOVOV PLAVALNIM UPOM 
FUŽINARJA
Ekipno in posamično državno prvenstvo za mlajše dečke in deklice, 
ki je potekalo v bazenu v Kranju, je bilo izjemno uspešno za 
Fužinarjeve plavalce in plavalke. V konkurenci 18 slovenskih klubov 
so mladi plavalci in plavalke ravenskega kluba osvojili 2. mesto, za 
zmagovalci plavalnim klubom Merit Triglav Kranj. V posamični 
konkurenci so Fužinarjevi plavalci osvojili kar osem naslovov 
državnih prvakov ter še šest drugih in osem tretjih mest. 
Najuspešnejši Fužinarjev plavalec je bil Toni Pori, ki je postal 
državni prvak v disciplinah 50, 100 in 200 m prsno. Poleg tega je 
bil še dvakrat tretji v hrbtnem slogu. David Kačič je postal državni 
prvak na 50 m prosto ter osvojil še dve drugi in eno tretje mesto. 
Na najvišjo stopničko sta se povzpeli še Kaja Sonjak v disciplini 50 
m delfin ter Anja Novak na 50 m prsno. Sonjakova je poleg tega 
osvojila še dve drugi in štiri tretja mesta, Novakova pa eno drugo 
in eno tretje.
Dva naslova državnega prvaka si je priplavala tudi štafeta mlajših 
dečkov Fužinarja, in sicer 4 x 50 m prosto v postavi Rok 
Sagmeister, Toni Pori, Nace Novak in David Kačič ter 4 x 50 m 
mešano, kjer je namesto Novaka plaval Aron Horvath. Z osvojitvijo

2. mesta v disciplini 4 x 50 m mešano je bila uspešna tudi štafe
ta deklic Fužinarja, za katero so plavale Petra Studenčnik, Anja 
Novak, Kaja Sonjak in Mojca Škratek.
Teden dni pozneje je bilo v Kranju znova državno prvenstvo, tokrat 
za starejše dečke in deklice. Ravenčan Damir Dugonjič je trikrat 
stal na zmagovalnih stopničkah, saj je bil najboljši na 50 in 100 m 
kravl ter 50 m prsno, kjer je postavil nov državni rekord za dečke, 
s časom 32 sekund in 21 desetink. Poleg tega je osvojil še dve sre
brni odličji. Bron si je priplaval Andrej Sovič na 50 m hrbtno. Med 
najboljše so se uvrščale še plavalke ravenskega kluba Adja Pečnik 
ter Gabrijela Golob in Lea Kos, slednji v mlajših kategorijah.
V bazenu v Radovljici, kjer je potekalo štiridnevno odprto državno 
prvenstvo, so se v konkurenci plavalcev in plavalk iz številnih držav 
izkazale predvsem tri tekmovalke Fužinarja. Tanja Kumprej je bila v 
absolutni kategoriji članic trikrat tretja, v disciplinah 200 m delfin 
ter 200 in 400 m mešano. Suzana Tahiri je osvojila med mladinka
mi 2. mesto na 200 in 3. mesto na 100 m delfin, Petra Jovan pa 
je bila med kadetinjami dvakrat tretja, na 50 in 100 m prsno.

Ivo Mlakar
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Ponedeljek, 26. avgusta:
18.00 - otvoritev pred Namo
18.30 - nastop folklorne skupine Luka 

Kramolc
19.00 - koroške igre v organizaciji Društva

podeželske mladine
20.00 - nastop harmonikarja

Torek, 27. avgusta:
10.00 - pohod po Prežihovi poti - ogled

Koroškega muzeja
17.00 - tekmovanje v pripravljanju koroške

malice
20.00 - nastop Milana Kamnika

Sreda, 28. avgusta:
16.00 • tekmovanje v odbojki na mivki ob

Ivarčkem jezeru
18.00 • karaoke

Četrtek, 29. avgusta:
10.00 • razstava izdelkov domače obrti
19.00 - koncert Salonskega orkestra

Petek, 30. avgusta:
10.00 - lutkovne igrice (vrtec)
16.00 - poslikava majic s pomočjo likovnikov
20.00 - rock koncert mladih glasbenih skupin

Sobota, 31. avgusta:
10.00 - snovanje grafitov
11.00 - kuhanje pasulja
20.00 - pop koncert

Nedelja, 1. septembra:
10.00 - nastop pihalnega orkestra 
11.30 - bolšji sejem
18.00- zaključek

S

(2

PREVALJE
14. ■ 21. SEPTEMBER 2002

llf-Of, ► - KORADO in BRENDI
- Ansambel VINKA CVERLETA
- BOŠTJAN KONEČNIK

15 O^, ► - Mednarodno srečanje pihalnih orkestrov
- Ansambel LOJZETA SLAKA

16 04, ► - Srečanje upokojencev Mežiške doline
Ansambel VORNŠEK

17-(H ► - Gledališka predstava
STEVARDESE PRISTAJAJO

- Perujska glasbena skupina MACHU PICHU

12.04, ► -SEMANJIDAN 
ADI SMOLAR 
MAMBO KINGS

14 04, ► - Krojačkov dan - SEBASTJAN
- šentanevski večer s šentanevskimi 

muzikanti

2004, ► -ROCK PARADA
tabu, Sank rock. 6 pack Cukur,
AMBASADA, lokalni mladi ustvarjalci

- TIP TOP ŠTAJERCI

2104, ► - Zaključek jesenskih srečanj 
NATALIJA VERBOTEN 
SESTRE

PRILOŽNOST ZA DOKAZOVANJE

Koroški prvoligaš Korotan s Prevalj je kmalu po 
začetku sezone 2002/2003 ostal brez enega 
svojih največjih upov, saj je vrste trenerja Edina 
Osmanoviča zapustil 22-letni branilce Tadej 
Šteharnik. S tem se je uresničilo, kar se je že 
nekaj časa pripravljalo. Ravenčan je namreč v 
lanski sezoni z dobrimi igrami opozoril nase in 
postal zanimiv tudi za klube izven meja. Ob odho
du s Prevalj so mu njegovi bivši soigralci zaželeli 
veliko sreče in mu podarili dres s podpisi vseh 
igralcev Korotana.
“Korotanu želim vse najboljše. Mislim, da je 
ekipa dovolj dobra za obstanek v ligi. Zahvalil bi 
se upravi kluba za korekten odnos ob mojem 
prestopu," je Tadej dejal ob odhodu.
V igri za njegove nogometne usluge je bilo kar 
nekaj klubov, na koncu pa se je, po posvetu s 
svojim menegerjem, odločil za odhod v Grčijo. 
“Do prestopa je prišlo predvsem po zaslugi moje
ga menegerja Toneta Hrovatiča. Že pred sezono 
sem odigral nekaj pripravljalnih tekem, kjer sem 
bil predvsem na preizkušnji. Po zadnji takšni 
tekmi so se mi iz vodstva kluba tudi oglasili. Tako 
sem se odpravil v Grčijo, kjer smo se vse dogov
orili," je dejal Šteharnik, ki je z svojim novim 
klubom Fc Akratitosom podpisal tri-letno pogod
bo.
“Letošnje ambicije kluba iz predmestja Aten, v 
Atenah je skupaj osem prvoligašev, segajo dokaj

visoko. Prvi cilj je sicer obstanek v družbi 
najboljših, glede na nekatere okrepitve pa ne 
skrivajo želje po uvrstitvi na sredino lestvice. 
Tako bo med drugim Šteharnikov soigralec tudi 
reprezentant Slovenije Goran Sankovič. V ekipi je 
kar precej tujcev, od tega trije Brazilci, dva Čeha, 
Egipčan, Litvanec. Trenerje Nizozemec in trenut
no še veliko preizkuša. Konkurenca v moštvu je 
velika, a sem optimist in pričakujem, da si bom 
izboril mesto v prvi postavi. Verjetno bom zaigral 
na mestu desnega branilca, morda tudi na 
desnem boku. V grškem prvenstvu nastopa 16 
ekip, že dalj čas pa kraljujejo veliki štirje: 
Panathinaikost, Olympiakos, AEK in PAOK.
To je priložnost za dokazovanje. Klub je orga
niziran dokaj profesionalno, pogoji za delo so 
odlični, igrali pa bomo na stadionu, ki sprejme 
okoli osem tisoč navijačev. Prvenstvo se začne 
25. avgusta, do tedaj pa se bomo pripravljali v 
Atenah.”

Šteharnik je pred tem že opravil ognjeni krst, saj 
je odigral celotno tekmo v prvem krogu grškega 
pokala, ki jo je Akratitos s 3:0 odločil v svojo 
korist. Vsekakor spodbuden začetek igralca, ki 
bo s svojim profesionalnim odnosom in nepo
pustljivostjo zagotovo hitro osvojil srca navijačev, 
ki veljajo za ene najbolj strastnih v Evropi.

B.T.

GRADBENO PODJETJE RADLJE D.D. 
RADLJE OB DRAVI

...gradi in prodaja nova stanovanja v centru Radelj, ki bodo vseljiva junija 2003. 
Na razpolago so eno, dvo in trosobna.

Istočasno obveščamo vse interesente, da pričenjamo z gradnjo stanovanjskega 
bloka A v Rušah, na lokaciji Viadukt, kjer je prav tako možno kupiti nova 

stanovanja različne velikosti.

Za vse informacije in pojasnila pokličite na sedež družbe 02/887-0-100
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Koroški atletski klub - imenitni uspehi
PREPIH šport

Trideset let je minilo, odkar je bil ustanovljen 
Koroški atletski klub, ki bo 14. in 15. septembra 
na Ravnah organizator absolutnega državnega 
prvenstva starejših mladincev in mladink. To bo 
še ena večja atletska prireditev v rokah prizade
vnih športnih delavcev kluba, ki nadaljujejo delo 
nekdanjih pionirjev atletike na Ravnah.

Verigo uspešnih trenerjev Janka Kotnika, Mitje 
Kadiša in Zdravka Kotnika ter vodilnih ljudi kluba 
Vlada Strahovnika, Jožeta Borštnerja, Marjana 
Orožna, Džura Haramije, Bineta Bevca, Dušana 
Strmčnika in drugih sta pred šestimi leti nasledi
la univ. dipl. inž Bojan Pogorevc v vlogi predsed
nika kluba ter profesionalni trener, profesor 
športne vzgoje Uroš Verhovnik. Oba sta si ob 
pomoči ostalih članov upravnega odbora kluba 
zadala cilj uveljaviti klub preko posameznikov ne 
le v regiji in državi, temveč širše v evropskem in 
svetovnem merilu.

Plod takšnih prizadevanj in kvalitetnega dela 
predhodnih rodov, ko so ime ravenske atletike v 
svet ponesli Nada Šober, Marjan Fortin, Darinka 
Žerdoner, Marko Štruc, Jože Nabernik, Mitja in 
Matko Kadiš, Irena Šmid, Janez Štern, Robi 
Brezovnik, Uroš Verhovnik in mnogi drugi, je bila 
udeležba najboljših koroških atletov in atletinj na 
uglednih tekmovanjih v zadnjih nekaj letih. Tako 
so Mojca Vauče, Zoran Planinšec in Pavli Pori 
nastopili na evropskem mladinskem prvenstvu v 
Ljubljani leta 1997, Pori je tekel na evropskem 
prvenstvu v krosu naslednje leto v Lisboni,

Vaučetova pa istega leta na svetovnih igrah 
mladih v Moskvi. Na teh igrah je Mojca Vauče s 
3. mestom v teku na 100 m zabeležila zgodovin
ski uspeh kluba.
Nastope na evropskih prvenstvih sta nato nada
ljevala Veronika Zupanc, ki je leta 2000 tekla v 
članski reprezentanci Slovenije na krosu v 
Velenju, ter leto kasneje Rok Šnajder, ki je izpol
nil normo v teku na 800 m in nastopil na sve
tovnem prvenstvu za mlajše mladince v 
Debrecenu na Madžarskem ter v finalu teka na 
1500 m za mlajše mladince na svetovnih igrah 
mladih v Mursii v Španiji, kjer si je pritekel 11. 
mesto.
Z obnovitvijo štadiona na Ravnah leta 1999 je 
klub pridobil lep športni objekt in atletom in atlet
injam so se bistveno izboljšali pogoji za vadbo. S 
tem so se povečale tudi ambicije posameznikov 
in s prizadevnostjo vseh se kakovostni vrh dviga. 
Danes je v Koroškem atletskem klubu okoli sto 
tistih, ki aktivno, poleg tekmovalcev in tek
movalk, delujejo v kolektivu, vendar je poglavitni 
cilj vodilnih ljudi, da bi atletiko širili na področje 
celotne koroške regije. Po zaslugi profesorja 
športne vzgoje Robija Brezovnika so že uspeli 
pokriti določeno področje in delo poteka pred
vsem z mlajšimi selekcijami.
Razveseljivo je, da v klubu uspešno sodeluje 
bivša in sedanja generacija in da najodgov
ornejša dela prevzemajo nedavno aktivni atleti. S 
podaljšanjem mandata predsedniku Bojanu 
Pogorevcu, z novim upravnim odborom ter ob 
strokovnem delu obeh trenerjev in seveda z novo

marketinško ekipo, ki jo vodi dipl. inž. Dušan 
Strmčnik, pri ravenskem klubu optimistično 
pričakujejo še boljše rezultate svojih atletov in 
atletinj.

Letos so tekmovalci KAK Ravne dosegli nekaj 
imenitnih uvrstitev. Naštejmo samo tiste najbolj 
odmevne:
• državno prvenstvo v Mariboru: Pavel Pori drugi 

med člani v teku na 10000 m in prav tako 2. 
mesto štafete 4 x 1500 m v postavi Nabernik, 
Harnold, Miheu in Šnajder

• mednarodni članski miting v Slovenski Bistrici:
l. Pavel Pori na 3000 m, 3. Rok Šnajder na 
800 m, 4. Blaž Erjavec na 300 m, 5. Petra 
Sekavčnik ter 6. Jana Štefanič na 800 m

• v Brixnu v Italiji je Šnajder nastopal za sloven
sko mladinsko reprezentanco in zmagal v teku 
na 800 m, medtem ko je bil na Savaria pokalu 
v Mariboru na isti progi drugi.

• kvalifikacije za članski Atletski pokal Slovenije: 
Pavel Pori je bil drugi na 5000 m in tretji na 
1500 m, Rok Šnajder pa peti na 400 m.

• državno člansko prvenstvo na štadionu v Šiški 
v Ljubljani konec julija: Pori je osvojil naslov 
prvaka v teku na 5000 m; Štafeta ravenskega 
kluba 4 x 400 m v postavi Blaž Erjavec, Primož 
Miheu, Rok Šnajder in Zoran Planinšec je bila 
druga; Šnajder si je pritekel 3. mesto na 800
m, medtem ko sta peti mesti osvojila 
Planinšec na 400 m in Andraž Nabernik v teku 
na 3000 m z ovirami.

Ivo Mlakar

Pisma, odmevi: Proti osteoprozi - PRIDRUŽITE SE NA1M!

V zadnjem času posvečamo bolezni osteo
porozi vedno večjo pozornost, saj predstavlja 
enega največjih zdravstveno - socialno - 
ekonomskih problemov na svetu. Bolezen je 
stara, poznali so jo že stari Egipčani. V 
prejšnjih časih problem osteoporoze ni bil 
tako opazen, saj se bolezen - z vsemi svojimi 
posledicami - zaradi krajše življenjske dobe 
ljudi ni utegnila razviti. Danes pa v Evropi 
osteoporoza prizadene eno od treh žensk in 
enega od desetih moških, starejših od 50 let. 
Osteoporoza je bolezen kosti, ki postanejo 
z leti pri nekaterih ženskah (moški zelo 
redko obolevajo) krhkejše in se lažje zlomi
jo. Bolezen v začetku ne dela težav, zato 
ljudje pozno ugotovijo, da jo imajo, največkrat 
šele takrat, ko pride do zloma kosti. Veliko 
ljudi trpi zaradi ponavljajočih se zlomov kolka, 
hrbtenice in zapestja, izgubljajo telesno višino 
in postanejo grbavi, zato je zelo pomembno, 
da odkrijemo osteoporozo preden pride do 
resnejših okvar in preden se kosti zlomijo, saj 
imamo zdravila, ki lahko bolezen ustavijo in 
preprečijo njeno napredovanje.

Ena od metod zgodnjega odkrivanja nevarno
sti za nastanek osteoporoze je tudi merjenje 
mineralne kostne gostote z ultrazvokom na 
petnici. Na pobudo in s pomočjo Društva bol
nikov z osteoporozo Terme Zreče - Celje in

Bolnice Celje, smo v začetku letošnjega leta v 
ZD Ravne na Koroškem izvedli presejalna 
testiranja za občane Mežiške doline, ki so bila 
spremljana tudi s krajšimi predavanji o osteo
porozi in o zdravem načinu življenja. Na treh 
testiranjih je bilo pregledanih 310 občanov, 
283 žensk in 27 moških. Njihova povprečna 
starost je bila 55,7 let. Izsledki testiranja so 
pokazali, da pri 92 oz. 29,7% pregledanih ose
bah obstaja večja nevarnost za nastanek 
osteoporoze in s tem zlomov. Pregled pri spe
cialistu je bil svetovan kar 36 (11,8%) ose
bam.

Ponekod v Sloveniji že nekaj let delujejo 
društva bolnikov z osteoporozo. Njihova vloga 
je nenadomestljiva, saj na svoj način pripo
morejo, da njihovi člani pridobijo kar največ 
informacij in znanja o bolezni, ponujajo pa jim 
tudi moralno oporo. Društva v ta namen prire
jajo različna predavanja strokovnjakov za 
osteoporozo, izvajajo občasne akcije brez
plačnega UV merjenja mineralne kostne gos
tote, svoje člane pa spodbujajo tudi k zdrave
mu načinu življenja, zato organizirajo telovad
bo po posebnem programu vadbe ter 
rekreativno plavanje. Prirejajo pa tudi izlete in 
druga družabna srečanja.
Ker takšnega društva na Koroškem še 
nimamo, zanimanje zanj pa je veliko, potekajo

v ZD Ravne na Koroškem aktivnosti za 
ustanovitev društva za osteoporozo. Želimo 
si, da bi se v tem društvu povezovali ljudje, ki 
so že zboleli za osteoporozo in oni, ki jo želijo 
preprečiti. Ustanovni občni zbor društva bo 
predvidoma konec septembra ali v začetku 
oktobra 2002 v ZD Ravne na Koroškem, kjer 
bo tudi sedež društva. Na občnem zboru nam 
bo o problemih osteoporoze predaval doc. dr. 
Radko Komadina, strokovni vodja Splošne in 
učne bolnišnice Celje in nacionalni koordina
tor za bolezni gibal pri Svetovni zdravstveni 
organizaciji.

Vabimo vse občane Koroške regije, ki že trpite 
zaradi osteoporoze, pa tudi druge, ki vas ta 
bolezen kakorkoli prizadeva ali pa vas zanima 
le problem bolezni gibal ter zdrav način 
življenja in bi želeli sodelovati v Koroškem 
društvu za osteoporozo, da nam to čimprej 
sporočite na naslov:

ZDRAVSTEVNI DOM RAVNE NA KOROŠKEM 
Koroško društvo za osteoporozo - 
v ustanavljanju 
Ob Suhi 11
2390 Ravne na Koroškem
Vse informacije o nastajajočem društvu
dobite pri JELKI LEČNIK, tel.: 87 05 214
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PREPIHpisma, odmevi

RAJE 400 SLOVENSKIH RAVEN KOT NEMŠKI 
GUTTENSTEIN
Da smo Slovenci resnično narod hlapcev, 
dokazuje tudi nerazumljiva nostalgija za 
nemškimi in ponemčenemi imeni naših krajev, 
gradov in mest po Sloveniji. Jaz in mnogi pre
prosti ljudje nikakor ne moremo razumeti naše 
inteligence, ki se na vseh področjih trudi, da bi 
izrinila slovenska imena, ki smo jih po drugi 
svetovni vojni dali našim krajem namesto 
nemško zvenečih imen, s katerimi so nemški 
gospodarji stoletja imenovali svoje gradove, 
naša mesta in vasi. Namesto, da bi bili ponos
ni na slovenska imena, se jim toži po nemških 
in ponemčenih imenih. Sklicujoč se na 
zgodovinsko zapuščino, ki so jo nam vsiljevali 
tujci, želijo povrniti ta imena, ki so ostanek 
nemške nadvlade.
Slovenci se moramo zavedati, da so nam 
nemški gospodarji vzeli in ponemčili 70.000 
km2 ozemlja. Skoraj celo Avstrijo. Zavedati se 
moramo tudi, da njihova želja po ponemčenju 
še preostalih 20.000 km2 ni nič manjša in zato 
nevarnost za nas Slovence še zdaleč ni minila. 
Bolj kot kdajkoli prej se bo ponovno pojavila z 
združevanjem Evrope. Bojim se, da se nam bo 
zelo slabo pisalo, če ne bomo bolj budni in 
ponosni Slovenci, kakor smo bili doslej.
Za preimenovanje nekdanjega Guštanja, 
Guttensteina v Ravne na Koroškem, so se po 
dobrem premisleku odločili med drugimi tudi: 
Prežihov Voranc, dr. Franc Sušnik in Franc 
Ksaver Meško. Ti so gotovo vedeli, da je v 
Sloveniji veliko krajev z imenom Ravne, pa so 
se vendarle odločili za Ravne. Odločili so se 
zato, ker je ime Ravne že od nekdaj bilo pravo, 
slovensko ime kraja. Gotovo starejše kakor 
nemški Guttenstein.
Kraj so nekdaj zaznamovali trije gradovi: Volčji 
grad ob Meži, Javornik vzhodno in Ravne 
jugozahodno od trga. Ravnina med gradovi se 
je slovensko imenovala Ravne, nemško pa 
Streiteben (Borilna ravnina). Najbrž so se na tej 
ravnini nekoč vršili viteški dvoboji in viteške

igre. Pozneje je med Mežo in Suho nastal 
Guštanj, Guttenstein. Zahodno na ravnini 
Streiteben je nastala železarna na Ravnah, last 
grofov Thurnov.
Ko sem še kot otrok pričel pomniti, smo šli od 
Lužnika v Podgori v Guštanj, če smo šli v trg. 
Če pa smo šli na grad ali železarno, smo šli na 
Ravne. Ime Ravne je torej gotovo starejše od 
Guštanja. Predvsem pa je že od nekdaj sloven
sko, zato so se tudi odločili zanj.
Guštanj je dobil svojo faro šele leta 1861, na 
račun hotuljske, ki je bila ustanovljena že leta 
1367. Ko je hotuljska fara na račun nove 
guštanjske izgubila Tolsti vrh, Kor. Zelovec, 
Dobrije, del Brdinj in Preškega vrha, je takratni 
hotuljski župnik oznanil svojim faranom: "Dragi 
farani! Da boste vedeli, nocoj ob polnoči nam je 
hudič pol fare požrl."
Tistemu, kije naštel v Sloveniji štirideset krajev 
z imenom Ravne in en Guštanj, bi jaz povedal, 
da je za Slovenijo in zame bolje, da imamo 
štiristo slovenskih Raven, kakor en sam 
Guštanj, Guttenstein. Guštanj je bil od svojega 
nastanka naprej nemški, nemčurski. Tudi v 
predvojni Jugoslaviji se je govorili nemško. 
Guštanjske nemčurke so vriskale in plesale na 
pogrebu slovenskega narodnega junaka 
Malgaja, prostovoljca, borca za slovensko 
Koroško, ki je padel v bližini Guštanja v boju z 
avstrijskimi Nemci.
Najbolj živo, s pravo grozo, pa se spominjam 
svojega prihoda v Guštanj na veliko soboto leta 
1941, po nemški zasedbi. Guštanj je kar čez 
noč postal Guttenstein, ne samo po imenu, 
ampak tudi po prebivalcih, ki so se takrat, 
razen nekaj redkih slovenskih družin, pokazali 
za zagrižene nemčurje. Moj oče Anton 
Gorenšek, kmet v Podgori pri Kotljah, je bil v 
koroških bojih prostovoljec, Malgajev borec za 
slovensko Koroško. Po nemški okupaciji aprila 
1941 ga je bilo strah, da ga bodo Nemci areti
rali in nas vse skupaj izselili, kakor so že

vnaprej napovedovali.
Nemci so zasedli Guštanj na veliko sredo in 
četrtek. V soboto me je oče poslal v Guštanj, 
da pogledam, kako je tam. Prišel sem na glavni 
trg, kjer je fotograf Ocepek. Svojim očem nisem 
mogel verjeti: povsod, z vseh hiš so visele od 
strehe to tal hitlerske zastave s kljukastim 
križem. Vsi ljudje, ki sem jih srečal, pa so gov
orili samo nemško. Nisem vedel, kam in na 
koga bi se obrnil in ga kaj vprašal.
Pred seboj sem zagledal štiri Guštanjčane, ki 
sem jih dobro poznal, saj ni minila nedelja, da 
ne bi bili prišli k nam na obisk, kjer so bili zmer
aj postreženi z jedjo in pijačo. Z nami so se 
zmeraj lepo po slovensko pogovarjali. 
Razveselil sem se. Mislil sem, da se bom z 
njimi lahko pogovoril in jih kaj vprašal, čeprav 
so med seboj govorili nemško. Ko sem jih po 
slovensko pozdravil in jih vljudno vprašal to in 
ono, so me na moje presenečenje zaničljivo 
pogledali in se obrnili proč. Jaz pa nisem odne
hal in sem jih ponovno vljudno, po slovensko 
vprašal. Ne da bi prekinili svoj nemški pogovor, 
je eden med njimi dejal:
"So ein schlowenschen Gesindel. Die muessen 
auch weg. Dieses schloweniches Packasch, 
muessen wir aussiedeln.”

Kljub temu, da takrat še nisem znal dobro 
nemško, sem razumel, kaj je povedal. Pustil 
sem jih pri miru in odšel. Še naprej sem 
spraševal ljudi, ki sem jih poznal, toda niti eden 
mi ni hotel odgovoriti po slovensko, vsak samo 
nemško. Postalo me je strah in groza. Zbežal 
sem iz Guštanja nazaj v slovenske, kmečke 
Kotlje, kjer je bilo vse slovensko, kot da ne bi 
bilo nemške okupacije.

Zato še ponovno poudarjam, da je za nas 
Slovence bolje 400 slovenskih Raven kot en 
sam nemški, nemčurski Guštanj, Guttenstein.

Rok Gorenšek

PAVŠERJEV MINI: 80 LET
4. julija je prekoračil 80 let življenja. Učakal je častitljivo starost. Doživeti 80 
let je dano le redkim.
Z Minijem sva bila otroka prve svetovne vojne, skupaj sva odraščala, skupaj 
sva preživela otroštvo in mladeniška leta. Bila sva si resnična, dobra prijatelja. 
Mini je vseh 80 let življenja preživel delovno, pošteno, v pristnih prijateljskih 
vezeh z vsemi svojimi sorodniki, sosedi, znanci in prijatelji. Dober kot kruh. 
Nikdar ni komu napravil krivice, vsakemu je rad pomagal. Je zgled poštenosti 
in pridnosti, zgled vedno prijaznega, veselega, zgovornega in dobrodušnega 
človeka.
Zadnjih nekaj let ga močno daje bolezen, ki mu onemogoča, da bi živel kot je 
preživel večino svojega dolgega, plemenitega življenja. Vendar pa svoje hude 
bolezenske težave premaguje s pomočjo žene Julke, s katero že 49 let živita v 
srečnem zakonu. In s pomočjo šestih otrok, snah zetov, vnukov in pravnukov. 
Dragi prijatelj Mini! Vsi, ki te poznamo in te imamo radi, ti srčno želimo da bi 
preostanek življenja preživel brez prehudega trpljenja.

Rok Gorenšek
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PREPIH
Pisma, odmevi:
OH, TI JAMSKI ŠKRATJE

pisma, odmevi

Nekdanji knapi že dolgo vemo, da nikoli več 
ne bomo kopali pod Matjaževo Peco rude, 
da o jalovini ne govorimo. Smo pa kar malo 
ogorčeni, ko je nedavno tega Računsko 
sodišče pri reviziji porabe denarja, ki ga 
prispeva država za dokončno zaprtje in pre
razporeditev knapov na druga delovna

mesta, ugotovilo, daje neznano kam izgini
lo kar 215,7 milijona tolarjev.
Mnogi so prepričani, daje manjkajoči denar 
kje v kakšnem jamskem jašku ali rovu, zato 
razmišljajo, da bodo ponovno odšli v jamo. 
Morda pa so denar odnesli JAMSKI ŠKRAT
JE, ki so v času brnenja jamskih vrtalnih

strojev spali spanje pravičnih ter se za čuda 
sedaj, ko je tudi do njih prišel glas o 
izginotju državnega denarja, še pravočasno 
pobrigali in ga neke noči odnesli na varno... 
Torej o izginulem denarju po vsej verjetnos
ti ne bo sodbe pri “škratih”, ki se prosto 
sprehajajo po ulicah. Nekdanji knap

ZDRAVA MLADINA - NASE NAJVECJE 
BOGATSVO
Pri svojem delu se srečujem z otroki, ki so 
zelo zgodaj pričeli s kadilskimi navadami. 
Da postaja kajenje mladih tudi v Mežiški 
dolini vedno večji zdravstveni problem, 
pričajo tudi izsledki raziskave "Razširjenost 
kajenja, uživanja alkohola in uporabe opoj
nih drog med mladimi v Koroški regiji” iz 
leta 2000, ki jo je opravila ga. Marija 
Pušnik, dipl. san ing., kot diplomsko delo 
na Visoki šoli za zdravstvo v Ljubljani. 
Izsledki, ki se nanašajo na kajenje, so 
zaskrbljujoči. 78,60% dijakov navaja, da so 
v svojem življenju že kadili. V 30-tih dneh 
pred anketo 44,00% anketiranih dijakov ni 
kadilo, 12,80% jih je pokadilo 1-5 cigaret na 
dan, 20,00% dijakov jih je pokadilo 6-10, 
8,80% anketiranih je pokadilo 11-20 cigaret 
na dan ter 4,80% anketiranih že več kot 20 
cigaret na dan. 76,40% dijakov poroča, da 
imajo večinoma prijatelje, ki kadijo, in kar 
72,80% anketiranih navaja, da so jim prvo 
cigareto ponudili prijatelji. Zanimiv je tudi 
podatek, da je pri 38,40% anketiranih kadil 
oče, mati pa pri 34,40% anketiranih dijakih. 
Dejavnikov, ki vplivajo na začetek kajenja, je 
več in so različni. Otrok se običajno prvič 
sreča s cigareto naskrivaj doma, na 
igrišču, pa tudi drugje je za to več kot dovolj 
priložnosti. Pri tem gre največkrat za 
radovednost ali pa nevarno samodokazo- 
vanje med vrstniki - “reva, ne upaš kaditi”. 
Težko je zdravemu mladostniku govoriti: 
“Ne kadi, ne pij, izogibaj se drog, skrbi za 
svoje telo, ne glej preveč televizije..., da ne 
boš imel kasneje težav”, ko pa se še 
odrasli marsikdaj tega premalo zavedamo. 
Otroke ne vzgajamo samo z besedami, 
ampak tudi z zgledi. Če svoje težave 
rešujemo v glavnem le s slabo voljo, prepiri, 
če le-te pometamo pod preprogo in svoje 
stiske ter nervozo "lajšamo" s cigaretami,

apaurini, alkoholom, itd., dajemo otrokom 
“lep” zgled, kako naj se v podobnih 
okoliščinah vedejo. Če kadijo starši, otrok 
misli, da je to samo po sebi umeven način 
življenja.
Kako vzgajati otroka, da bo samozavesten, 
da bo znal npr. reči NE cigareti? Že maj
hnega bi morali vzpodbujati, da bo znal reči 
JA, pa tudi NE! Otrok, ki so ga naučili, kdaj 
je treba reči JA in kdaj NE, se bo laže uprl 
ponujeni cigareti.
Razširjenost kajenja med mladimi nam 
narekuje potrebo po čim zgodnejšem 
osveščanju otrok o škodljivosti kajenja in o 
tem, da je nekajenje vrednota za zdravo in 
sproščeno življenje. V Zdravstvenem domu 
Ravne na Koroškem smo se odločili, da 
bomo obletošnjem svetovnem dnevu neka- 
jenja organizirali zdravstveno-vzgojno akcijo, 
ki bi nam pomagala pri osveščanju otrok v 
nižjih razredih osnovne šole. V pomoč nam 
je priskočila POŠ Javorje, ki ima letos prvič 
devet razredov, v katerih je 24 otrok, razdel
jenih v tri oddelke. Ga. Martina Podričnik, 
učiteljica prvega oddelka, je za svoje 
učence dramatizirala zdravstveno - vzgojno 
pravljico “Dogodek na gozdni jasi”, ki jo je 
napisala Jožica Mesarič, viš.med.ses., 
prof. zdrav, vzgoje.
Pravljica govori o treh mladih prijateljih, 
kako so se srečali s cigareto. Opisani so 
različni liki njihovih družin, v katerih ti otro
ci odraščajo. V zgodbo so vpletene tudi 
živali, ki se srečajo s škodljivimi posledica
mi kajenja, prav tako pasivnega kajenja, 
katerim so otroci tolikokrat izpostavljeni. 
Konec zgodbe je tak, da so živali spoznale 
posledice kajenja in zato ne kade. 
Poudarjen je pomen zgleda, saj so vse te 
živali postale gozdni učitelji.
Učenci so se igrico naučili, sami naredili

preprosto sceno in delo predstavili naj
mlajšim osnovnošolcem po celi Mežiški 
dolini. 31. maja, na svetovni dan nekajenja, 
so igrico prvič predstavili na Prevaljah, v 
naslednjih tednih pa še na Ravnah, v Mežici 
in v Črni, na zadnji šolski dan pa tudi svojim 
sošolcem in staršem v Javorju. Na sedmih 
predstavah si je igrico ogledalo okrog 540 
učencev, 30 učiteljev in 24 staršev. 
Gostovanja, pogojena s prevozi, so jim 
omogočile občine Ravne, Prevalje, Mežica 
in Črna, Koroške Lekarne, Zavod za 
zdravstveno varstvo Ravne ter Zdravstveni 
dom Ravne na Koroškem.
Zavedamo se, da so zdravstveno vzgojne 
akcije, ki jih vsako leto ob svetovnem 
dnevu nekajenja organiziramo v ZD Ravne, 
le posamičen prispevek k zdravemu vede
nju. Za doseganje te sposobnosti je potreb
no dolgotrajno in neprekinjeno zdravstveno- 
vzgojno delovanje. Učenci, ki bodo opreml
jeni z znanjem in odločnostjo, se bodo 
znali odločiti za nekajenje, ko jim bodo vrst
niki prvič ponudili cigareto.
Na ljubljanskih osnovnih šolah in v 
zdravstvenih domovih v ta namen že več let 
uspešno izvajajo program vzgoje za neka
jenje, ki povezuje otroke, starše, učitelje in 
zdravstvene delavce. Ta program sofinan
cirajo tudi občine, poteka pa od siste
matskega pregleda otroka pred vstopom 
v šolo, ko dobi vsak otrok knjigo “Dogodek 
na gozdni jasi” in se nadaljuje še v drugem 
in tretjem razredu. Morda bi tudi v Mežiški 
dolini vsi, ki smo odgovorni in soodgovorni 
za zdravje otrok in mladine razmislili, kako 
bi skupaj pristopili k vzgoji za nekajenje, 
saj je nekajenje dolgoročna naložba v 
zdravje, ki nam daje tem večji dobiček, 
kolikor prej se zanj odločimo.

Jelka Lečnik, ZD Ravne na Koroškem
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črna kronika PREPIH
Divji zahod na Ravnah

Poletje je in v tem času je pač nekaj več neurij in neviht, ki s seboj prinesejo plazove, odplavljene in spodjedene ceste, 
zalite kleti, požare zaradi udarov strele itd. Vse to je seveda sila nevšečno, vendar za ta letni čas pač značilno. Morebiti je 
tega letos - zlasti v Evropi - nekoliko več kot običajno, a se bomo morali temu najbrž v prihodnje pač prilagoditi. 
Vendar: ostanimo na Koroškem. Za to pokrajino je bilo v obdobju, ki ga tokrat zajemam v svoji črni kroniki, značilno zlasti 
veliko požarov, delovnih nezgod in kršitev javnega reda in miru in seveda, kot običajno, prometnih nezgod, kjer je svojo 
roko imel vmes zlasti alkohol.

Usoden dimnik
Vendar dajem prednost dogodku, ki 
kaže, kako hitro se lahko neprevid
nost, morda celo objestnost, tudi 
tragično konča. Suhoparno polici
jsko sporočilo za javnost pove o tem 
veliko ali pa tudi malo. Nagibi 
tragičnega akterja bodo za vedno 
ostali skrivnost.
Nekaj po 19-ti uri se je 04. 07. 
2002 na zagrajenem območju 
železarne Ravne pri padcu z dimni
ka ubil D.P., delavec iz občine 
Ravne na Koroškem.
Z zbiranjem obvestil in ogledom 
kraja dogodka, pri katerem je sode
loval tudi državni tožilec Okrožnega 
državnega tožilstva Slovenj Gradec, 
so policisti ugotovili, da je nesrečni 
delavec, ki je bil tega dne v službi, v 
prostem času samovoljno splezal 
po kovinskih stopnicah na kakih 50 
metrov visok opuščen dimnik na 
območju železarne Ravne. Pri nje
govem početju ga je opazovalo 
nekaj sodelavcev, katerim je ob pri
hodu na vrh dimnika pomahal. 
Kmalu zatem se je nameraval vrniti 
na tla, vendar je, najbrž zaradi 
izgube ravnotežja ali zdrsa, padel v 
notranjost dimnika in ob padcu zara
di hudih poškodb umrl.

Nezgode s padci
Tudi med delovnimi nezgodami pre
vladujejo padci z višine. Tako se je 
01. 08. okoli 16.30 na gradbišču 
novega stanovanjskega bloka v 
Tomšičevi ulici v Slovenj Gradcu 
zgodila nezgoda pri delu. V njej seje 
huje telesno poškodoval delavec 
M.B., začasno stanujoč v občini 
Štore. Med delom je stal na kovins
ki lestvi in s pnevmatskim kladivom 
v betonskem zidu na podstrešju širil 
odprtino za zračnik. Nenadoma mu 
je iz neznanega vzroka spodrsnilo in 
je z višine okoli 1.30 metra padel 
na betonska tla. Zaradi zloma 
lobanje so ga odpeljali v bolnišnico 
Slovenj Gradec.
Kar štiri metre globoko pa je padel 
M.M. iz občine Črna na Koroškem, 
ki je 30. 07. okoli 17.25 v 
Mušeniku pleskal nadstrešek na 
vadišču Gorske reševalne službe. 
Pri sestopanju se je del lestve vdrl 
v zemljo, M.M. je izgubil ravnotežje 
in padel štiri metre globoko na večji

kamen v strugi reke Meže ter si 
zlomil stegnenico. Odpeljali so ga v 
bolnišnico Slovenj Gradec.
Tudi izključen nevaren 
Delovna nezgoda, ki se je pripetila 
18. 07. ob 10.40 v podjetju Žaga 
Mislinja, pa kaže na to, kako nepre- 
računljivi so delovno stroji in kako 
previden moraš biti pri rokovanju z 
njimi. Tudi če so izključeni.
Na profilnem rezkarju za izdelavo 
lesnih oblog se je namreč hudo 
poškodoval delavec B.Č. iz občine 
Mislinja. Po pripravi stroja je 
delavec pričel s poskusnim rezkan
jem lesnih oblog. Med obdelavo se 
je lesena deska zataknila ob vodilo 
stroja. Delavec je stroj izključil in se 
sklonil podenj, da bi preveril 
napako. Na lesnih tleh mu je 
nenadoma zdrsnilo. Z desno roko 
se je nameraval oprijeti zgornjega 
dela stroja, pri tem pa je z dlanjo 
roke segel v območje valjčnega 
rezkarja. Ker se rezkar kljub 
izključenemu motorju še ni povsem 
ustavil, mu je poškodoval prstanec 
in sredinec roke. Z reševalnim 
vozilom so ga odpeljali v bolnišnico 
Slovenj Gradec.

Skrita para
V jeklarni podjetja Metal Ravne je 
29. 06. okoli 21.30 prišlo do hude 
delovne nezgode. S 50-tonske elek- 
tro obločne peči za taljenje jekla se 
je snela cev, po kateri kroži voda in 
peč ohlaja. Zaradi napake na siste
mu hlajenja so delavci peč izključili 
in poklicali vzdrževalca. Med 
nameščanjem cevi je prišlo do 
nenadnega izbruha pare, ki je ob 
praznjenju cevi ostala med ventilom 
in pritrditvenim nastavkom. Vroča 
para in voda sta vzdrževalca opekli 
po prsnem košu in so ga hudo 
poškodovanega odpeljali v bolniš
nico Maribor.

Kombinirana delovna
Nezgoda, ki se je pripetila 25. 07. 
ob 15. uri v valjarni železarne Ravne 
na Koroškem, je pravzaprav kombi
nacija delovne nezgode in začetne
ga požara. Pri gašenju se je tudi 
telesno poškodoval delavec D.P. iz 
občine Prevalje.
Policisti so ugotovili, da je med 
rezanjem kovinskih profilov na torni

žagi počila hidravlična cev in je 
izteklo hidravlično olje. Zaradi isker, 
ki so nastale pri rezanju, je olje 
zagorelo. Ko je D.P. opazil ogenj, ga 
je poskušal pogasiti z gasilnim 
aparatom, pri tem pa se je opekel 
po levi podlahti in levem ušesu. 
Gmotna škoda, ki je nastala v 
požaru, znaša okoli 200.000 tolar
jev.

Požrešen požar
S prejšnjim dogodkom smo prišli do 
poročanja o nekaterih požarih v zad
njem času na Koroškem. Pojdimo 
najprej k tistemu z največjo gmotno 
škodo.
Okoli prve jutranje ure je 31. 07. 
2002 zagorelo gospodarsko 
poslopje v Tomaški vasi. Gasilci so 
požar okoli druge ure omejili in 
odpravili nevarnost za sosednje 
objekte, slabo uro kasneje pa so 
požar v celoti pogasili.
Gospodarsko poslopje je pogorelo 
do spodnjega zidanega dela. 
Gmotna škoda pa prvi nestrokovni 
oceni znaša najmanj 10.000.000 
tolarjev. V požaru je namreč zgorelo 
tudi nekaj orodja in živali. Zakaj je 
do požara prišlo, policisti še 
raziskujejo.
Vzrok požara na ostrešju stanovan
jske hiše, ki je nastal 16. 07. ob 
05.47, pa je bil takoj znan: 
povzročila ga je strela, ki je med 
neurjem udarila v streho, od tam se 
je ogenj razširil na podstrešje in v 
mansardo stanovanjske hiše. 
Zgorel je del ostrešja z izolacijo in 
električna napeljava v zgornjih pros
torih. Gmotna škoda znaša najmanj 
2.000.000 tolarjev.
Med omenjenim neurjem je strela 
udarila še v gospodarski poslopji v 
Vuhredu in na Ojstrici, vendar večje 
gmotne škode na srečo ni bilo.

Draga večerja
Kako drago te lahko pride povsem 
navadna večerja, je na lastni koži 
občutila skupina ljudi, ki se je 06. 
08. zbrala v Podpeci na vikendu, 
last domačina iz Črne na Koroškem. 
Nekaj po polnoči je namreč na 
vikendu izbruhnil požar, policija pa 
je ugotovila, daje skupina ljudi kuri
la v stari peči in si pripravljala 
večerjo.

Zaradi pregretega dimnika je 
zagorelo ostrešje, ogenj pa se 
razširil na celotno kočo. Prisotni so 
ogenj sicer poskušali pogasiti, ven
dar jim to ni uspelo, rešili pa so 
večino opreme. Vikend je kljub 
posredovanju gasilcev iz Črne na 
Koroškem v celoti pogorel. Gmotna 
škoda znaša po nestrokovnih oce
nah kakih 1.5 milijona tolarjev.

Nevarno kuhanje
Nevarno ravnanje - kuhanje - je 10. 
08. ob 12.45 povzročilo tudi požar v 
delovni lopi, last D.P. iz občine 
Slovenj Gradec.
Policisti so ugotovili, da je lastnik v 
delovni lopi v pritličju gospo
darskega poslopja, kjer je namer
aval kuhati sadje, v kurišče kotla 
naložil drva in nameraval zakuriti. 
Ker drva niso hotela zagoreti, jih je 
polil z okoli 2.5 decilitra petroleja 
ter prižgal vžigalnik. Petrolej in hlapi 
so takoj zagoreli, plamen pa je D.P. 
opekel po obrazu in lasišču.
Ogenj se je zatem razširil na bližnjo 
pet litrsko plastenko s petrolejem in 
dvajset litrsko kovinsko posodo, v 
kateri je bila manjša količina goriva 
in ki je zaradi vročine eksplodirala. 
Lastnik je iz lope rešil traktor, ognja 
pa sam ni mogel več pogasiti in so 
mu pomagali gasilci. V požaru je 
zgorelo okoli 200 kilogramov sadja, 
nekaj plastičnih sodov, dvojna vrata 
in okno, delno pa je bila ožgana tudi 
stiskalnica za sadje. Nastala škoda 
znaša dobrih 200.000 tolarjev.

Ogenj pomival
Na dokaj neobičajen način pa je 
prišlo do požara, prav tako 06. 08. 
2002 okoli poldneva v kuhinji 
stanovanja v Kotljah. Policisti so 
namreč ugotovili, da se je ogenj 
"želel očistiti" - izbruhnil je namreč 
zaradi kratkega stika na električni 
napeljavi pomivalnega stroja. Ogenj 
so pogasili gasilci iz Kotelj, gmotna 
škoda pa znaša okoli 300.000 
tolarjev.
Kaže, da je klasično pomivanje 
posode, ko to opravi gospodinja ali 
gospodinjec, še vedno najbolj 
varno!
Med požari v tem obdobju bi veljalo 
omeniti le še tistega, ki je 11. 07. 
okoli 16.40 izbruhnil na ostrešju
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Osnovne šole Vuzenica in je 
povzročil za dobrih 600.000 tolar
jev gmotne škode. Po podatkih poli
cije je do njega prišlo zaradi nepa
zljivosti pri opravljanju nekaterih del 
na strehi šole.

Nezgodi kolesarjev
Med prometnimi nezgodami, ki so 
se v minulem obdobju zgodile na 
koroških cestah, bi veljalo omeniti 
predvsem dve z udeležbo kolesar
jev. Kot preventivo, da je pri kole
sarjenju - in v vezi s kolesarji in 
pomanjkanju kolesarskih stez pri 
nas - treba biti vedno zelo previden. 
Še zlasti nevarne pa so seveda 
lahko nočne ure, ko je vidljivost 
zelo slaba, večina sodobnih koles 
pa tudi svetlobnih teles ali luči 
nima.
29. 07. 2002 ob 01.00 seje I.K. iz 
občine Slovenj Gradec s kolesom 
peljal po leseni brvi preko potoka 
Suhadolnica. Tik pred koncem je 
zapeljal z brvi in se preko krmila 
kolesa na glavo preobrnil na trav
nato nabrežino. Pri tem se je hudo 
telesno poškodoval in so ga odpe
ljali v bolnišnico Slovenj Gradec.

Splet dejavnikov
Tema, alkohol in vzvratno ogledalo 
so bržkone trije bistveni dejavniki v 
prometni nezgodi, ki se je pripetila 
25. 07. ob 21.30 na glavni cesti 
Slovenj Gradec - Velenje in v kateri 
se je hudo telesno poškodovala 
kolesarka S.U. iz Šmartna pri 
Slovenj Gradcu.
Voznik osebnega avtomobila I.B. iz 
občine Velenje je vozil po glavni 
cesti iz Slovenj Gradca proti 
Velenju. Pred naseljem Šmartno pri 
Slovenj Gradcu je zaradi vožnje pre
blizu desnemu robu vozišča z 
vzvratnim ogledalom trčil v kole
sarko, ki je izgubila oblast nad 
biciklom in padla po vozišču.
V nezgodi se je hudo poškodovala 
in jo je voznik odpeljal v bolnišnico. 
Zaradi suma, daje voznik osebnega 
avtomobila vozil pod vplivom alko
hola, je bil odrejen preizkus alko
holiziranosti, ki je pokazal prisot
nost 1.26 promile alkohola v nje
govem organizmu.
Pa še to: tokratni rekorder v promi- 
lah za volanom je bržkone R.R. iz 
občine Podvelka, ki je 14. 07. 
2002 ob 21.45 vozil brez veljavne
ga vozniškega dovoljenja, alkotest 
pa je pokazal prisotnost kar 3.40 
promile alkohola v njegovem orga
nizmu. Za marsikoga bi bila to že 
“smrtna doza".

Ravenski divji zahod
Med dogodki s področja krimi
nalitete iz tokratnih sporočil za 
javnost izdvajam dejanje, ki spo
minja na filme o ameriškem divjem 
zahodu.
Policisti Urada kriminalistične poli
cije Policijske uprave Slovenj 
Gradec so 18. 07. 2002 ob 16.44

zaradi suma storitve kaznivega 
dejanja poskusa umora odvzeli 
prostost F.Č. iz občine Ravne na 
Koroškem. Osumljeni naj bi bil 
namreč istega dne okoli 16.00 v 
bližini svoje stanovanjske hiše z 
neprijavljenim samokresom izstrelil 
dva naboja proti sosedu F.K. iz 
občine Ravne na Koroškem. Naboja 
sta na srečo zgrešila, po doslej 
znanih podatkih pa naj bil osumljeni 
streljal na svojo žrtev z namenom, 
da jo umori.
F.Č. je po streljanju pobegnil z 
osebnim avtomobilom, ob 16.20 
pa je sam poklical policijo z 
Naravskih ledin in sporočil, da se 
namerava predati. Policisti so mu 
odvzeli prostost in orožje in ga 
predali preiskovalnemu sodniku.
Do streljanja naj bi po doslej 
zbranih podatkih prišlo zaradi 
mejnih sporov med osumljencem in 
žrtvijo kaznivega dejanja.

“Junaški” roparji mladolet
nika
Še eno kriminalno dejanje se je 
pripetilo na Koroškem, ki spominja 
na stare čase, ko so tod še "harali" 
razbojniki. Novodobni lopovi so 
seveda veliko bolj “korajžni”, saj se 
kar trije upajo lotiti enega mladolet
nika. Korajža pa taka!
V bližini hotela Traberk v 
Dravogradu so 29. 06. ob 21.20 
M.K., R.R. in B.P., vsi iz Velenja 
obkrožili 15-letnega občana iz 
Dravograda in od njega zahtevali 
denar. Osumljenec kaznivega deja
nja ropa M.K. je začel denar iskati v 
žrtvenih oblačilih. Med iskanjem je 
petnajstletnik poskušal prikriti 
prenosni telefon, ki ga je imel v 
vetrovki in je roke potisnil v žep.
M.K. mu je telefon odvzel, ga z roko 
udaril v obraz in ponovno zahteval 
denar. Ker je oškodovanec zatrje
val, da denarja nima, gaje M.K. še 
dvakrat udaril v obraz, tako da je 
padel po tleh. Iz žepa njegovih hlač 
je izvlekel denarnico, iz nje odtujil 
600 tolarjev gotovine, denarnico in 
telefon pa je vrgel na travo ob 
pločniku. Po ropu so osumljeni 
“junaško" pobegnili.
Policisti so jih izsledili 30. 06. 
2002 ob 00.01 v naselju Šentjanž 
pri Dravogradu. Sledi srečanje z 
državnim tožilcem.

Dopust
Morda boste v tokratni koroški črni 
kroniki nekoga pogrešali; vem, toda 
tudi Rene, prijatelj mojega prijatelja 
“bifedžije" Mirana ima, kljub temu, 
da je že upokojen, pravico do 
dopusta. Tako bomo tokrat pač 
ostali brez njegovih iskrivih misli. 
Vseeno pa naj mu njegovo fran
cosko kosilo - dunajski zrezek s 
pomfrijem in fižolovo solato z 
bučnim oljem - tudi tokrat tekne. 
Razen, če se morda ne bo odločil 
za mlince ali grumpove cmoke 
namesto pomfrija.

HOROSKOP - SEPTEMBER 2002
OVEN: Dobro ste oboroženi za začetek nove delovne ali šolske sezone, 
a začnite postopoma. Prihranite si nekaj ustvarjalnega ognja še za puste 
zimske dni. Tudi vaše romantično poletje samo na videz izzveneva - če 
pogrešate bistveno - rezultat namreč, se spomnite, da je čakanje pravza
prav najtežje in včasih najdonosnejše delo.
BIK: Nekaj napadalnosti v čustvenih odnosih vam sicer lahko 
prinese trenutno olajšanje, a korenine problema bodo ostale, saj 
ste jih v sedanje odnose prinesli s seboj. Osredotočite se torej 
nase in preverite, kam vas vodijo vaši tihi miselni tokovi in pred
vsem, ali je mogoč še drug zorni kot. Potem se bo zagotovo zjas
nilo in september bo postal eden najradodarnejših mesecev. 
DVOJČKA: Čeprav je samota za Dvojčke predvsem nezaželjena 
neznanka, si jo lahko zdaj privoščite v izobilju - čas je za urejan
je in preverjanje izkušenj, za umik tja, kjer se počutite najbolj 
varni. Zaprite vrata pretiranemu vdoru novih vtisov in še najbolj 
dobronamerne nasvete sorodnikov in staršev brez zadržkov 
razvrstite po svojem notranjem občutku.
RAK: Jupiter bo vaš najzvestejši pomočnik, ko vas bo tok dogod
kov, če mu boste pozorno prisluhnili, izzval, da spoznate in 
uporabite vaše notranje rezerve. Le kanček aktivnosti dodajte 
siceršnjemu tempu in samozavest se vam bo vrtoglavo dvignila 
- morda boste prvič opazili in koristno uporabili sposobnosti, za 
katere doslej še vedeli niste. Čim več komunicirajte!
LEV: Jupiter podpira vašo prirojeno kraljevsko držo in septembra 
jo boste lahko okronali z modrimi potezami pri pridobivanju in 
tudi dajanju vsega tistega, kar vam največ pomeni - ne gre le za 
denar ali drugo posest, temveč še bolj za informacije, ki bodo v 
bližnji okolici po vaši zaslugi prav ustvarjalno krožile - vračali se 
vam bodo pomembni podatki, morda celo velike skrivnosti. 
DEVICA: Prav bojevito se boste pognali v jesenski objem, 
večina vam bo kar težko sledila, še posebej, če so cilji - le vaši. 
Vse kaže, da je tako, saj vam zaloge samozavesti kopnijo in si 
zelo prizadevate, da bi se potrdili kot privlačna in v družbi 
nepogrešljiva oseba. Nove zamisli sporočajte diplomatsko in 
strpno, saj bodo le v dialogu lahko dejansko zaživele. 
TEHTNICA: Občutek razdvojenosti bo vaš občasni septembrski 
spremljevalec. Čeprav boste očarljivi in zgovorni, tudi ustvarjalni, 
vas bo znotraj oklepala skrivnostna zadržanost. Ne jezite se 
nase in ne pojasnjujte intimnih neznank. Raje se poigrajte z mis
lijo, da so zunanji dogodki le odraz vaše notranjosti - ko boste 
zaznali svoje resnične občutke in se odločali po njih, bo življenje 
dobilo nov zagon.
ŠKORPION: Še je čas za sanjarjenje in morda celo zapisovanje 
počitniških doživetij, še posebej, če so se spletla v kakšno skrivno poveza
vo. Ohranite jo zase, dokler ne dozori, med tem pa usmerjajte vse dopust
niške energetske zaloge v kariero ali natančneje, v tisto dejavnost, ki vas 
resnično veseli in ste zanjo poklicani, ne glede na dobiček in slavo. 
Sprostitev: v prijateljski družbi.
STRELEC: Tudi zapoznela popotovanja se lahko znajdejo na 
vašem septembrskem urniku, še posebej, če so povezana s pok
licnimi izzivi; Jupitrovo spremstvo bo pomagalo prebiti študijski 
led in pritegniti zgovorno družbo, še posebej boste uživali v umet
niških krogih ali v svojem športnem timu. Čas za vse lepo in ust
varjalno, problemi se vas bodo na široko izogibali.
KOZOROG: Najbrž se boste počutili kot osončje vaše širše in 
ožje družine. Vloga mirnega svetovalca vam bo nadvse pristajala, 
še posebej, ker boste imeli pri sprejemanju in dajanju srečno 
roko. Tudi šolske skrbi se bodo umikale pred vašo sončno 
energijo in prodornostjo - že na startu lahko naberete obilno za
logo in jo razporedite v pravo smer. Izbirajte po srcu.
VODNAR: Bežen občutek, da ničesar ne zmorete sami, je le 
znak vse tesnejše povezanosti in želje po sodelovanju. Pritegnili 
boste sorodne duše in če je med njimi tudi izbranec vašega srca, 
se bo z zaupanjem in odpravljanjem notranjih zavor zveza poglo
bila. Tudi za Vodnarje - dober začetek šolskega leta - kolesje 
boste zagnali lahkotno, a s kančkom odpora za težje naloge. 
RIBI: Vaš energetski ovoj se bo sicer stanjšal, a ga boste zlah
ka okrepili z neizčrpno dobro voljo in s spretnostjo, ki vam bo 
pomagala uresničiti še tako neverjetne zamisli. Kar ste doslej 
sanjali, lahko zdaj oživi. Ne prebijajte se skozi september sami - 
kljub dobremu zdravju boste učinkoviti le v partnerskem sodelo
vanju.
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BREZ SLADKORJA IZPOD KLOBUKA
Otroške oči so polne vprašanje, zadnjice polne odgovorov.

* * *

Sreči že marsikdo ni odprl vrat, denarju jih vsak.
* * *

Tudi slab matematik je lahko dober kalkulant.
* * *

Vse življenje seje kur-bala, petelinov pa sploh ne.
* * *

Pred skokom čez plot je že marsikdo izgubil glavo, po 
njem pa še hlače.

* * *

Total oštekano: politiki so same pizde. Jebejo pa narod.
♦ * *

Ko prenehaš kaditi, ti nihče več ne zna skuhati dobre 
kave.

* * *

Pojdi z bogom, človek! Na poti k hudiču ni boljše družbe.
* * *

Človek je čudno bitje: lahko ima vse, a to vendar ni vse, 
kar želi.

* * *

Prerok je človek, kateremu da življenje večkrat prav kot 
ljudje.

Porivanje vleče.
* * *

Začetek je optimist.
* * *

Komu nikotin zvoni?
* * *

Nova gostilna, stare navade. 
* * *

Napor je velik sovražnik 
volje.

* * *

Ko narava vabijo človek 
zlorabi

* * *

Umazane duše ne opere 
noben tuš.

Strah je najboljši vzgojitelj 
skromnosti.

* * *

Zdravniki na dopustih,
bolezni pa aktivne.

* * *

Cigareta in kozarček sta
stara družabnika.

* * *

Hazarderji se igrajo z ogn
jem, kadilci z dimom

DROBNA ZAPAZANJA

S SODIŠČA

- Gospod sodnik, nikakor ne morem razumeti, zakaj ste 

mojo stranko obsodili na tako visoko kazen.

- Na kakšno ga bi pa naj, saj je bilo posilstvo dokazano.

- Že. že, a sami ste videli, da je ženska kura, kateri bi kdo, 

ki bi bil manj strpen, celo vrat zavil.

Celo besede niso nedolžne, kako bi naj bili ljudje?
* * *

Kaj pomaga, da imajo besede še vedno težo, ko pa jih nihče 
noče vagati!

♦ * *

Nič nenavadnega, daje v kuhinji vse prismodila, če pa je vse 
dneve mešala v spalnici.

* * *

Nekatere ženske še pri sedemdesetih nočejo priznati, da so 
stare. Očitno po logiki “le kako bi naj bila stara, če pa so
nekatere v teh letih še nedolžne?”.

* * *

Moram biti pošten in priznati, da sem nekaj svojih najbolj
duhovitih misli napisal na stranišču.

* * *

Haha, zdaj pa vem, zakaj nekateri tako težko čakajo na 
vnuke! Ko dobijo vozičke v roke, lahko po dolgem času spet 
redno porivajo.

* * *

Kajenje je ljubezenska zgodba, ki se pogosto tragično konča.
* * *

Ne le ribič, tudi trnek mora biti ob pravem času na pravem 
mestu.

www.nikobrumen.com

IZ DOMAČIH LOGOV
Po vzgledu na svojega predsednika številni politiki iz vrst LDS (ko bi vsaj samo oni!) kandidirajo za več političnih in 
družbenih funkcij. Modrost, da je dobro imeti več želez v ognju, je resnična in resnično stara, a tile zdaj pa že rahlo preti
ravajo, saj so začeli v ogenj vtikati celo krepela.

* * *

RTV Slovenije posluje z milijonskimi izgubami. Naj bo vzrok tak ali drugačen - primite za denarnice!
* * *

Nadzorni svet Zavarovalnice T riglav bi moral razrešiti vodilni tim zavarovalniških glavic. Pa ne, da si je še en naš paradni 
konj zlomil nogo?

* * *

Tri najbolj pomembne turistične destinacije Koroške: Javorje, kamor hodijo “celjanarji" nabirat borovnice, Javorje, kamor 
hodijo taisti nabirat gobe in prostori občine Črna, kamor se hodijo Javorci kregat.

38



PREPIH prepih

SLOVENSKE ŽELEZARNE
METfiL • RAVNE d o o
PODJETJE ZA PROIZVODNJO PLEMENITIH JEKEL

Zahteve kupcev so vodilo našega poslovanja -JEKLO Z IMENOM v želeni kvaliteti, 
zahtevani kakovosti, ob pravem času in v količini, ki jo potrebujete.
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sobota, 7. september 2002 ob 18.00 uri
LUMPI NA PRAVLJIČNI PREPROGI. Lumpi z otroci pleza skozi Lumpi - rov na pravljično preprogo, s katero skupaj potujejo skozi 
pravljice. S poznavanjem pravljic si prislužijo nagrade; plešejo in se zabavajo ob glasbi palčkov iz 12. nasprotja, petju princa 
ter animaciji dobre vile ter Pepelke.

petek, 13. september 2002 ob 18.00 uri
PREDSTAVA KL0VNESA - PRINCESA. Diplomantka Moskovske šole za cirkuško in estradno umetnost iz Sankt Peterburške 
akademije za režijo Eva Š. Mauer, vsestranska umetnica, bo izvedla več klovnskih točk, zabavala bo majhne in velike otroke.

sobota, 21. september 2002 ob 11.00 uri
NASTOP FOLKLORNE SKUPINE. V sklopu mednarodnega sodelovanja Kulturnega društva Pameče - Troblje in Porabskih 
Slovencev, s sedežem v Monoštru na Madžarskem, bo nastopila folklorna skupina iz Monoštra in ženski kvaretet ljudskih 
pevk iz Gornjega Senika. Predstavili bodo izvirno ljudsko petje in plese ob avtentični glasbeni spremljavi.

sobota, 28. september 2002 ob 11.00 uri
NASTOP KVARTETA SVIT iz Bevč pri Velenju. Kvartet z veliko ljubeznijo do petja izvaja slovenske narodne in ponarodele pesmi, 
ob spremljavi mlade citrarke Maje Mirkac. Umetniški vodja je Darja Podvratnik - Gaber, organizacijski vodja Andrej Koren.

sobota, 7. september 2002 ob 10.30 uri
LUMPI NA PRAVLJIČNI PREPROGI. Lumpi z otroci pleza skozi Lumpi - rov na pravljično preprogo, s katero skupaj potujejo skozi 
pravljice. S poznavanjem pravljic si prislužijo nagrade; plešejo in se zabavajo ob glasbi palčkov iz 12. nasprotja, petju princa 
ter animaciji dobre vile ter Pepelke.

sobota, 14. september 2002 ob 10.00 uri
VSI OBISKOVALCI BODO POGOŠČENI Z NAPITKI LEDENIH KAV.

petek, 20. september 2002 ob 18.00 uri
NASTOP GLASBENIKOV iz Mute - 0K.

petek, 27. september 2002 ob 17.00 uri
TEKMOVANJE V R0LANJU. Vse, ki se želite preizkusiti v rolanju, vabimo na tekmovanje pred Mercator Center Najboljše čakajo 
lepe nagrade^_________________________ ________________ ________________________
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